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Požeška biskupija slavila 15. obljetnicu utemeljenja
U katedrali zarađena petorica svećenika
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Papa čestitao stogodišnjem svećeniku iz Jakšića
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Biskupijski susret ministranata u Požegi
Šestorica studenata iz Požeške biskupije u Zagrebu ministriraju

18    IZ NAŠEG CARITASA

Sjetimo se onih kojima je potrebno ono najosnovnije - kruh

 20    BRAĆA NAŠA POTREBITA

Gotovo polovicu male mirovine mora dati za lijekove

20    GOSPODARSTVO

Bez Božje pomoći ‘tvornica bez krova’ ne bi bila uspješna

Čestitamo petnaestu obljetnicu utemeljenja
Požeške biskupije  •  1997. – 2012.

»Krist danas i uvijeke, Aleluja!«

PREZBITERSKO REĐENJE

Budite Isusovi 
svjedoci!
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Na blagdan svetih Ćirila i Metoda, 5. 
srpnja, u požeškoj katedrali biskup dr. 
Antun Škvorčević predvodio je sveča-

no euharistijsko slavlje u povodu petnaeste 
obljetnice utemeljenja Požeške biskupije 
i imenovanja njezinog prvog biskupa. Na 
slavlju je uz biskupa koncelebrirao prepošt 
Stolnog kaptola Josip Devčić, katedralni žu-
pnik Ivica Žuljević, požeški dekan Nedjeljko 
Androš te ostali svećenici  požeških župa i bi-
skupijskih ustanova. Biskup je kazao da je 15. 
obljetnica utemeljenja Požeške biskupije do-
bar razlog da se unatoč ljeta saberemo u  ka-
tedrali te Bogu uputimo zahvalu za djelo koje 
je izveo u petnaestogodišnjem hodu naše 
mjesne Crkve. Poseban pozdrav uputio je 
ministrantima koji su na slavlje došli sa svo-
ga susreta u Velikoj te vjeroučiteljima koji su 
ovim slavljem započeli svoje duhovne vježbe. 

U homiliji biskup je podsjetio kako je 5. 
srpnja 1997. bl. Ivan Pavao II. utemeljio je 
Požešku biskupiju. -U svom Apostolskom 
pismu Papa je obznanio: „Preslavno djelo 
evangelizacije koje su izvršili sveti Ćiril i 
Metod (…) želimo da se sada nastavi novom 
snagom“. To dakle nije bio tek upravni čin 
vrhovnog poglavara Katoličke Crkve, nego 
pokretanje otajstvenog događanja o kojem 
II. vatikanski sabor svečano izjavljuje: „Bi-

skupija je dio Božjeg naroda koji je povje-
ren biskupu da ga u suradnji s prezbiteri-
jem pastirski vodi, tako da taj dio Božjega 
naroda – prianjajući uz svoga pastira i od 
njega u Duhu Svetom okupljen po evanđe-
lju i euharistiji – tvori partikularnu Crkvu; 
u njoj je uistinu prisutna i djeluje jedna, 
sveta, katolička i apostolska Kristova Cr-
kva“ (CD 11). Kakvog li otajstva naše mjesne 
Crkve! – istaknuo je biskup. 

Zajedništvo u novoj \akovačko-
osječkoj crkvenoj pokrajini 
Vođeni geslom Krist danas i uvijeke, nasta-
vio je biskup, započelo se živjeti iskustvo 
te otajstvene stvarnosti, prvenstveno po 
euharistijskim okupljanjima pod biskupo-
vim predsjedanjem, osobito upečatljivima 
i velikima po broju sudionika u naša dva 
Marijanska biskupijska svetišta – Voćinu i 
Pleternici. -Iz euharistijskog vrela raslo je 
zajedništvo naše mjesne Crkve što ga je ti-
jekom petnaest godina ostvarivao uskrsli 
Isus Krist u snazi svoga Duha, služeći se 
našim skromnim sposobnostima. To zajed-
ništvo mjesne Crkve nastojali smo živjeti 
s općom Crkvom, prvenstveno po svjedo-
čanstvu vjernosti i odanosti prema Petrovu 
nasljedniku,sudjelovanjem biskupa iz do-
movine i inozemstva na različitim biskupij-
skim slavljima. Osobito značenje pridajemo 
zajedništvu u novoj Đakovačko-osječkoj cr-
kvenoj pokrajini, koje među ostalim svjedo-
či i naše nastojanje oko učvršćenja Crkve na 
dunavskoj granici, razmeđu kultura, kako 
bismo mogli snažnije promicati dijalog s 
drugačijima – objasnio je biskup.

Podsjetio je kako je prošlost  na ovim 
prostorima ostavila mnoge podjele, pa tako 
i među kršćanima, čijem prevladavanju teži 
i  ekumensko nastojanje, uvijek praćeno 
potrebnom osjetljivošću i poštovanjem oso-
bito prema pravoslavnoj braći. -Posebnu 
zahvalnost dugujemo slavonskom episko-

pu Savi za njegovu dobrohotnu i bratsku 
otvorenost, promicanje evanđeoskog duha 
ljubavi u međusobnim odnosima. Tu vjer-
ničku svijest naše mjesne Crkve znakovito 
tumači i naslov našeg biskupijskog glasila 
Zajedništvo – kazao je biskup.

Briga za siromašne, prognane, 
studente…
Dodao je kako su kroz 15 godina učinjeni 
mnogi iskoraci. Obnovljena je zgrada požeš-
ke Kolegije za sjedište nove Biskupije,  izgra-
đivane su ustanove potrebne za život mje-
sne Crkve, osnovano je osam novih župa, 
uspostavljena dekanatska i arhiđakonatska 
razdioba. Posebna pozornost posvećivala se 
prognanicima i siromasima. Utemeljen je 
Biskupijski Caritas i njegova kuhinja u Po-
žegi, a još uvijek se pomaže prognanicima, 
posebno  u prognaničkom naselju Kovače-
vac pokraj Nove Gradiške. Na tragu neka-
dašnjeg Orfanotrofija, koji je više od stotinu 
godina okupljao manje imućne učenike u 
zgradi današnjeg sjedišta Biskupije, svake 
godine osiguravaju se stipendije siromašni-
jim srednjoškolcima i studentima za koje je 
utemeljena Zaklada, pruža se potpora obite-
ljima s brojnom djecom, osnovan je  Centar 
„Pro vita et familia“, izgrađen Dom pape 
Ivana Pavla II. u  kojem se nalazi Kolegij za 
siromašnije učenike i svećeničke aspirante. 
Otvorena je Katolička gimnazija u Požegi i 
Virovitici te potom i Katolička osnovna škola 
s produženim boravkom u Požegi.

Prvi trajni đakon u Hrvatskoj
Bogatstvo požeške mjesne Crkve su i re-
dovničke zajednice koje svojim služenjem 
doprinose njezinu rastu, među kojima ima 
posebnu ulogu klauzurna zajednica sestara 
klarisa, čija je trajna molitva i žrtva snažna 
potpora biskupu i svećenicima u njihovu 
poslanju. Tom služenju pridružuju se brojni 
članovi Djela za duhovna zvanja, čijoj moli-
tvenoj ustrajnosti dugujemo dar novih sve-
ćenika i redovnika.

 -Prvi smo u Hrvatskoj donijeli odluku o 
uspostavi trajnih đakona, da i na taj način 
osnažimo eklezijalnost naše Biskupije. Njoj 
doprinose i brojne crkvene udruge čiji čla-
novi svojim aktivnim djelovanjem svjedoče 
u javnom životu evanđeoske vrijednosti. 
Pribrojiti im treba i članove župnih ekonom-
skih i pastoralnih vijeća – kazao je biskup.

Čišćenje povijesnog pamćenja 
Od same uspostave Biskupije s velikom 
osjetljivošću pristupilo se tragovima tuž-
nih povijesnih zbivanja, ranama koje su 
ostale u dušama ljudi i u razorenim dobri-
ma nakon II. svjetskog rata i Domovinskog 
rata. -Poučeni i potaknuti primjerom svoga 
utemeljitelja bl. Ivana Pavla II., od Velikog 
jubileja 2000. godine čišćenjem povijesnog 

PETNAESTA obljETNicA uTEmEljENjA PožEškE biSkuPijE

Iz euharistijskog vrela raslo je zajedništvo naše mjesne 
Crkve što ga je ostvarivao uskrsli Isus Krist
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Neka ljetni pastoralni programi 
o 15. obljetnici utemeljenja naše Biskupije 
po zagovoru Isusove Majke donesu 
vjernicima duhovnu okrjepu i još čvršće ih 
povežu u zajedništvu naše mjesne Crkve. 
Uz srdačan pozdrav u Gospodinu.

  Antun Škvorčević
 požeški biskup

Zajednički ljetni pastoralni programi u Požeškoj biskupiji

POZVANI SMO NA SLAVLJE SV. LOVRE TE HODOČAŠĆA U VOĆIN
Započelo je ljeto i vrijeme godišnjih 
odmora. Vjerujem da će svaki od vas 
zahvaljujući međusobnoj solidarnosti i 
uzajamnoj pastoralnoj pomoći pronaći 
mogućnost odmora da bi s obnovljenim 
snagama tijela i duha mogao nastaviti 
vjerno vršiti svoje poslanje u novoj 
pastoralnoj godini. Smatram korisnim 
podsjetiti vas na neke zajedničke 
programe tijekom ljeta, kako biste 
ih u svojim župama ostvarivali ili na 
biskupijskoj razini na njima sudjelovali.

1
U petak, 10. kolovoza 2012. slavimo 
blagdan sv. Lovre, đakona i mučenika,

nebeskog zaštitnika naše Biskupije.

Središnje slavlje toga dana održat će se u Svečevoj 
crkvi u Požegi, gdje će dijecezanski biskup pred-

voditi svetu misu s početkom u 10,00 sati. Pozivam 
da na tom slavlju sudjeluju svećenici iz župa Kate-
dralnog arhiđakonata a po mogućnosti i iz drugih 
dijelova Biskupije, posebno arhiđakoni i dekani. 
Budući da je sv. Lovro također zaštitnik našega Bi-
skupijskog Caritasa, na slavlje su pozvani caritaso-
vi volonteri iz svih župa, koji će nakon svete mise 
imati kratak program u Dvorani sv. Terezije Avil-
ske. U predvečerje blagdana, 9. kolovoza, caritasovi 
volonteri iz župa grada Požege održat će molitveno 
bdijenje u crkvi sv. Lovre s početkom u 19,00 sati. Na 
njem će sudjelovati i svi naši bogoslovi. Toga dana 
u svim župama Požeške biskupije svećenici će za-
jedno s vjernicima moliti za svoju mjesnu Crkvu. 

2
U srijedu, 15. kolovoza 2012. slavimo

svetkovinu Uznesenja
Blažene Djevice Marije na nebo.

Tom prigodom održat će se drugo biskupijsko 
hodočašće obitelji s brojnom djecom u Voćin, 

gdje će euharistijsko slavlje u 11,00 sati predvoditi 
dijecezanski biskup. Nakon mise predviđen je pro-
gram susreta obitelji s brojnom djecom. Toga dana 
u Voćin hodočaste i vjernici iz župa Đulovac i Voćin 
na zahvalni spomen dvadesete obljetnice svoga do-
seljenja s Kosova u Hrvatsku.

3
U utorak, 21. kolovoza 2012.

godišnje je hodočašće vjernika iz župa Katedralnog, 
Posavskog i Zapadno-slavonskog arhiđakonata

u Voćin pod geslom »Evo ti Majke«.

Euharistijsko slavlje u 18,30 sati u Voćinu predvo-
di željezanski biskup iz Gradišća msgr. dr. Egi-

dije Živković u zajedništvu s dijecezanskim bisku-
pom. Prethodnoga dana, 20. kolovoza u 14,00 sati 
u crkvi sv. Lovre u Požegi okupit će se hodočasnici 
pješaci iz posavskih i gradskih župa na blagoslov. 
Nakon toga u procesiji zajednički nastavljaju put 
prema Stražemanu gdje će prenoćiti. Za organiza-
ciju ovog dijela pješačkog hodočašća zadužen je vlč. 
Marijan Pavelić, župni vikar u župi sv. Terezije Avil-
ske u Požegi. Dana 21. kolovoza u 5,00 sati iz Stra-
žemana kreću svi hodočasnici pješaci iz požeškog 
kraja u Voćin pod vodstvom msgr. Josipa Devčića. 
Jednako tako pješaci će organizirano krenuti toga 
dana prema Voćinu i iz novljanskog, daruvarskog i 
drugih dijelova zapadne Slavonije.

4
U petak, 31. kolovoza 2012.

biskupijsko je hodočašće
Gospi od Suza u Pleternicu.

Euharistijsko slavlje u 19,00 sati predvodi dijece-
zanski biskup. Od 23. kolovoza pa do blagdana 

Gospe od Suza svake večeri u Pleternici se održava 
tradicionalni duhovni program u pripravi za blag-
dan Gospe od Suza. 

5
U nedjelju, 2. rujna 2012.

hodočaste u Voćin vjernici iz župa Slavonsko-
podravskog arhiđakonata pod geslom 

»Evo Ti Majke«.

Euharistijsko slavlje u 11,00 sati predvodi dijece-
zanski biskup. Župnici će potaknuti vjernike, 

osobito mlade da sudjeluju na pješačkom hodoča-
šću od Virovitice, Slatine i Našica.

pamćenja i spomena mučenika nastojimo 
trajno iskazivati poštovanje prema svim 
žrtvama nedavne prošlosti, od Jasenovca i 
Stare Gradiške, do Slatinskog Drenovca, Vo-
ćina i Kusonja. Žrtvama smo željeli vratiti 
dostojanstvo i kroz ponovo izgrađenu cr-
kvu u Staroj Gradiški, koju su bili prisiljava-
ni rušiti i utamničeni svećenici u starogra-
diškom zatvoru, te crkvu u Voćinu, uz koju 
smo podigli spomen tamošnjim još neopla-
kanim brojnim žrtvama. Sve to nastojimo 
činiti s dubokim pijetetom prema svim ne-
vinim žrtvama i djelujući u evanđeoskom 
duhu praštanja i pomirenja, da bismo po 
izliječenim dušama i savjestima osigurali 
zalog bolje budućnosti – poručio je biskup 
koji je spomenuo i brojne projekte biskupi-
je na kulturnoj razini koji su realizirali od 
osnutka biskupije do danas među kojima je 
najveći bio – ponovna izgradnja crkve Gos-
pe Voćinske iz 15. stoljeća i njezino oprema-
nje djelima suvremenih umjetnika. 

Evangelizacijska nastojanja
Brojni pastoralni projekti, promicani pu-
tem različitih biskupijskih organizama u 
prilog duhovnih zvanja, obitelji, mladih i 
starijih, prognanih i siromašnih imali su 
svojevrstan vrhunac u Evangelizacijskoj 
korizmi ove godine. Nastavit će se u Godini 
vjere o pedesetoj obljetnici početka II. vati-
kanskog sabora, koja će se otvoriti u Požegi 
14. listopada 2012. kada ćemo se ujedno 
spomenuti petnaeste obljetnice uspostave 
Biskupije i proslaviti sv. Tereziju Avilsku, 
zaštitnicu Katedrale. -Sav duhovni dinami-
zam u srcima vjernika, i svjedočenje evan-
đeoskog opredjeljenja i snage u javnom 
životu moglo se ostvarivati samo uz Božju 
pomoć, zagovor Presvete Bogorodice i slož-
nu suradnju brojnih svećenika i vjernika 
laika. Petnaesta obljetnica Biskupije draga 
je prigoda da Bogu zahvalimo za udijeljene 
darove a Božjem narodu za njegovu bud-
nost u vjeri i zajedništvo u svojoj mjesnoj 

Crkvi. S tim raspoloženjem čestitam svima 
petnaestu obljetnicu utemeljenja naše Bi-
skupije. „Krist danas i uvijeke, Aleluja!“- 
poručio je biskup. 
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Naš biskup dr. Antun Škvorčević pro-
slavio je na dan godišnjeg klanjanja u 
rodnoj župi Davor, 25. lipnja, četrde-

setu obljetnicu svoga svećeničkoga ređenja. 
Na svečanom euharistijskom slavlju uz žu-
pnika Gorana Kovačevića u koncelebraciji 
su bili svećenici Novogradiškoga dekanata 
na čelu s posavskim arhiđakonom Lukom 
Slobođancem i dekanom Pericom Matano-
vićem, svećenici podrijetlom iz Davora te 
prijašnji župnik Marijan Đukić. 

biSkuP škVoRČEViĆ PRoSlAVio ČETRDESETu obljETNicu SVEĆENišTVA

Moje svećeničko zvanje izraslo je iz vjere 
Božjega naroda u Davoru

Zahvala Isusu Kristu
Nakon pozdrava čestitke župnika Kovačevi-
ća i djece, biskup je u uvodu kazao da župa 
Davor ima danas posebno poslanje: u ime 
Požeške biskupije cijeloga dana zahvaljivati 
Isusu Kristu za njegovu euharistijsku pri-
sutnost među nama i klanjati mu se. Rekao 
je da im se želi pridružiti u tom pobožnom 
činu i tako zahvaliti Isusu Kristu za četrde-
set godina svoga svećeništva. Podsjetio je: 
dok su se vjernici davoračke župe na da-
našnji dan prije četrdeset godina klanjali 
euharistijskome Isusu, on je u zagrebačkoj 
katedrali polaganjem ruku nadbiskupa 
Franje Kuharića bio zaređen za svećeni-
ka. Istaknuo je kako je njegovo svećeničko 
zvanje izraslo iz vjere Božjega naroda u Da-
voru, da je po molitvama tog istog naroda 
mogao ustrajati u svećeničkom poslanju, a 
potom i petnaest godina u biskupskom slu-
ženju. Zahvalio im je na toj dobroti. 

Jubilarci na slavlju
Spomenuo je da ove godine slavi četrdeset 
petu obljetnicu misništva i nazočni svećenik 
Stipo Josipović, prijašnji davorački župnik, 
četrdesetu obljetnicu Milivoj Knežević, žu-
pnik u Orubici, dvadesetu obljetnicu Jozo 
Jurić, župnik u Novoj Gradiški – Jug, a petna-
estu obljetnicu Pavle Filipović, župnik u Su-

Piše i snimio: Goran Lukić

Sabrali smo se na svetu misu kako bismo se spomenuli 
Isusove smrti i uskrsnuća, to je spomen-činski događaj 

koji nadilazi sve naše spomene jer Isus, čijeg se djela 
spominjemo, živ je i u snazi svoga Duha ostvaruje među 

nama svoju ljubav na križu i pobjedu uskrsnuća te nas 
čini dionicima te ljubavi jače od smrti, međusobno nas 
duboko njome povezuje, izgrađuje zajedništvo Crkve i 

ugrađuje u konačnu stvarnost svoje punine života. Isus 
Krist postavio je svećenike za služitelje tog otajstva, a 
to je najveći dar koji je povjerio ljudima – istaknuo je 

biskup Škvorčević.

hopolju, rodom iz Davora. Biskup je pozvao 
vjernike da mole za njega i sve druge sveće-
nike Požeške biskupije, posebno za petoricu 
novozaređenih ovih dana te da na Dan hr-
vatske državnosti mole i za domovinu.

Događaj koji nadilazi sve spomene
U homiliji biskup je tumačeći euharistij-
sko otajstvo rekao da su mnogim važnim 
ljudima i događajima iz hrvatske povijesti 
postavljeni spomenici diljem domovine 
koji su mrtva obilježja i podsjetnici na njih. 
„No“, istaknuo je, „na Dan državnosti oku-
pit će se na važnim mjestima ljudi, spome-
nuti se događaja i njihovih protagonista, 
posebno onih koji su svoje živote dali za do-
movinu te na spomen-činski način oživjeti 
osobe i događaje te postati njihovi dionici.“ 
Dodao je da smo se sabrali na svetu misu 
kako bismo se spomenuli Isusove smrti i 
uskrsnuća i da je to spomen-činski događaj 
koji nadilazi sve naše spomene jer Isus, či-
jeg se djela spominjemo, živ je i u snazi svo-
ga Duha ostvaruje među nama svoju ljubav 
na križu i pobjedu uskrsnuća te nas čini di-
onicima te ljubavi jače od smrti, međusob-
no nas duboko njome povezuje, izgrađuje 
zajedništvo Crkve i ugrađuje u konačnu 
stvarnost svoje punine života. Istaknuo je 
da je Isus Krist postavio svećenike za služi-
telje tog otajstva i da je to najveći dar koji je 
povjerio ljudima. Pozvao je vjernike da se 
obnove u toj svijesti, zahvale Isusu za dar 
euharistije i za dar svećeništva te da mole 
za njihovu vjernost i svetost, za nova du-
hovna zvanja. 

Molitva za nova svećenička zvanja
Nakon pričesti biskup je u molitvi povjerio 
Isusovoj Majci hrvatsku domovinu, njezinu 
slobodu i vodstvo. Nazočni vjernici pred 
izloženim Presvetim Otajstvom izrazili su 
zahvalnost za dar euharistije i četrdeset go-
dina biskupova svećeništva pjevajući „Tebe 
Boga hvalimo“, a biskup je zatim uputio Isu-
su molitvu za nova svećenička zvanja. Na 
slavlju je nastupio troglasni ženski zbor izvo-
deći Arnaldijevu misu koju je pjevao i na bi-
skupovoj mladoj misi prije četrdeset godina.
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Novi raspored pastoralnih službi 
u Požeškoj biskupiji

Dražen AKMAČIĆ, župnik Župe Uznesenja BDM u Novoj Bukovici 
imenovan za dekana Slatinskog dekanata na pet godina;

Tihomir BILEŠIĆ, mladomisnik imenovan za župnog vikara u Župi Sv. 
Leopolda Mandića u Požegi;

Josip BOGOVIĆ, razriješen službe privremenog upravitelja Župe sv. 
Emerika u Oriovcu;

Ivica BOŠNJAK, mladomisnik, imenovan za župnog vikara u Župi Sv. 
Terezije Avilske u Požegi;

Fra Ivo BREZOVIĆ, imenovan župnikom u Župi Duha Svetoga u Gornjim 
Bogićevcima;

Ivan CERTIĆ, mladomisnik, imenovan župnim vikarom u Župi sv. Nikole 
biskupa u Pleternici;

Mario CIMBAL, razriješen službe upravitelja Župe Uznesenja BDM i sv. 
Nikole Biskupa u Jasenovcu, Župe Sv. Antuna Padovanskog u Krpaju 
te Župe Duha Svetoga u Lonji i imenovan upraviteljem Župe Gospe 
Fatimske u Našicama-Velimirovac;

Đuro CVITIĆ, razriješen službe upravitelja Župe Blažene Djevice Marije 
u novoj Kapeli i Župe Presvetog Trojstva u Gornjem Lipovcu i 
imenovan upraviteljem Župe Uznesenja BDM i sv. Nikole Biskupa 
u Jasenovcu, Župe Sv. Antuna Padovanskog u Krpaju te Župe Duha 
Svetoga u Lonji;

Antun ĆORKOVIĆ, po isteku petogodišnjeg mandata službe dekana 
Pleterničkog dekanata imenovan za istu službu na sljedećih pet 
godina;

Branko GELEMANOVIĆ, po isteku petogodišnjeg mandata službe dekana 
Pakračkog dekanata imenovan za istu službu na sljedećih pet godina;

Jozo GLIBO, razriješen članstva u Povjerenstvu za mandate;

Ivo GRBEŠ, razriješen članstva u Povjerenstvu za mandate;

Dragan HRGIĆ, imenovan župnim vikarom u Župi Presvetog Trojstva i Sv. 
Antuna Padovanskog u Daruvaru i suradnika u Uredu za crkveno-
pravna pitanja u Požegi;

Josip HOMJAK, mladomisnik, imenovan osobnim biskupovim tajnikom;

Jozo JURIĆ, razriješen službe upravitelja Župe Kraljice sv. Krunice u Novoj 
Gradiški i imenovan župnikom Župe sv. Leopolda Mandića u Požegi i 
rektorom crkve Krista Kralja na istoimenom groblju u Požegi;

Nikola JUŠIĆ, imenovan župnikom u Župi bl. Ivana Merza u Slatini i 
razriješen službe ravnatelja Caritasa Požeške biskupije;

Dragoslav KOZIĆ, razriješen službe župnog vikara u Župi sv. Leopolda 
Mandića u Požegi i imenovan župnim vikarom u Župi Rođenja BDM 
u Kutjevu;

Nikola LEGAC, mladomisnik, upućen na trogodišnji studij liturgike na 
Papinskom liturgijskom institutu u Rimu;

Goran LUKIĆ, razriješen službe osobnog tajnika požeškog biskupa i 
imenovan kancelarom Požeške biskupije;

Josip MARIĆ, razriješen službe župnog vikara u Župi Bezgrješnog začeća 
BDM u Novoj Gradiški i imenovan upraviteljem župe sv. Ivana 
Krstitelja u Crncu;

Vjekoslav MARIĆ, razriješen službe župnika Župe Sv. Leopolda Mandića u 
Požegi i službe rektora crkve Krista Kralja na požeškom istoimenom 
groblju te umirovljen;

Goran MITROVIĆ, razriješen službe upravitelja Župe Gospe Fatimske u 
Našice-Velimirovac i imenovan upraviteljem Župe Blažene Djevice 
Marije u Novoj Kapeli i Župe Presvetog Trojstva u Gornjem Lipovcu;

Ivan NIKOLIĆ, razriješen službe privremenog upravitelja Župe sv. Marije 
Magdalene u Štivici;

Fra Damir PAVIĆ, razriješen službe župnika Župe Sv. Vida u Okučanima;

Marijan PAVELIĆ, razriješen službe župnog vikara u Župi sv. Terezije 
Avilske u Požegi i upućen na trogodišnji studij komunikacijskih 
znanosti na Papinskom sveučilištu sv. Križa u Rimu;

Antun PRPIĆ, po isteku petogodišnjeg mandata službe dekana 
Novokapelačkog dekanata imenovan za istu službu na sljedećih pet 
godina;

Zdravko RADOŠ, razriješen službe upravitelja Župe Presvetog Trojstva u 
Čačincima i imenovan župnikom u Župi Sv. Emerika u Oriovcu;

Fra Marijan RADMAN, imenovan župnikom u Župi Sv. Vida u Okučanima;

Mario RAŠIĆ, razriješen službe pastoralnog suradnika u Župi Rođenja BDM 
u Kutjevu i imenovan upraviteljem Župe sv. Marije Magdalene u 
Donjoj Obriježi i pastoralnim suradnikom u Župi Uznesenja BDM na 
nebo u Pakracu te članom Povjerenstva za vjeroučiteljske mandate i 
personalna pitanja;

Ivica RAZUMOVIĆ, razriješen službe upravitelja Župe bl. Ivana Merza u 
Slatini i imenovan upraviteljem župe Presvetog Trojstva u Čačincima;

Mario SANIĆ, imenovan članom Povjerenstva za vjeroučiteljske mandate i 
personalna pitanja;

Fra Ilija STIPIĆ, razriješen službe župnika Župe Duha Svetoga u Gornjim 
Bogićevcima;

Branko ŠIPURA, po isteku petogodišnjeg mandata službe dekana Našičkog 
dekanata imenovan za istu službu na sljedećih pet godina;

Vlado ŠKRINJARIĆ, po isteku petogodišnjeg mandata službe dekana 
Slatinskog dekanata imenovan arhiđakonom Slavonsko-podravskog 
arhiđakonata;

Ivan ŠTIVIČIĆ, razriješen službe upravitelja Župe sv. Ivana Krstitelja u 
Crncu i imenovan upraviteljem Župe Kraljice sv. Krunice u Novoj 
Gradiški;

Ivan ŠTRBENAC, razriješen službe slavonsko-podravskog arhiđakona;

Augustin TAŠIĆ, razriješen službe župnog vikara u Župi sv. Nikole Biskupa 
u Pleternici i imenovan za župnog vikara u Župi Blažene Djevice 
Marije u Novoj Kapeli;

Vesna VLAOVIĆ, imenovana za članicu Povjerenstva za vjeroučiteljske 
mandate i personalna pitanja;

Josip VRAČARIĆ, razriješen službe pastoralnog suradnika u Župi sv. Josipa 
u Slatini i imenovan upraviteljem Župe sv. Marije Magdalene u 
Štivici;

Dražen ZRILE, razriješen službe župnog vikara u Župi Presvetog Trojstva i 
Sv. Antuna Padovanskog u Daruvaru i imenovan župnim vikarom u 
Župi Bezgrješnog začeća BDM u Novoj Gradiški;

Želimir ŽULJEVIĆ, imenovan za predstojnika Ureda za crkveno-pravna 
pitanja i vjeroučitelja u Katoličkoj gimnaziji u Požegi.

i ove godine prvih dana mjeseca srpnja određeni broj svećenika Požeške biskupije
primio je dekrete biskupa dr. Antuna škvorčevića o novom rasporedu pastoralnih službi. 
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U požeškoj katedrali održano je 23. lip-
nja slavlje prezbiterskog ređenja koje 
je predvodio biskup Antun Škvorčević 

okružen sa šezdesetak svećenika među ko-
jima su bili i članovi Stolnog kaptola na čelu 
s prepoštom Josipom Devčićem. Na slavlju 
su sudjelovali i đakoni, požeški bogoslovi 
iz đakovačkog Bogoslovnog sjemeništa s 
rektorom Ivanom Ćurićem, zagrebačkog 
Bogoslovnog sjemeništa s vicerektorom Da-
mirom Ocvirekom, svećenički  aspiranti iz 
požeškog Kolegija s ravnateljem Robertom 
Mokrim i prefektom Mariom Matijevićem, 
brojni vjernici iz ređeničkih župa i onih 
u kojima su služili đakonski praktikum. 
Na talijanskom jeziku biskup je pozdravio 
mons. Maura Cozzolija, duhovnika Papin-
skog velikog rimskog sjemeništa zajedno 
s petnaestoricom bogoslova, koji su došli 
izraziti svoju blizinu dvojici ređenika: Ivi-
ci Bošnjaku i Nikoli Legcu, prijašnjim pi-
tomcima toga sjemeništa. Biskup je potom 
pozdravio petoricu kandidata za sveti red 

prezbiterata: Tihomira Bilešića iz župe Sta-
ro Petrovo Selo, Ivicu Bošnjaka iz župe Jak-
šić, Ivana Certića iz župe Rajić, Josipa Ho-
mjaka iz župe Staro Petrovo Selo te Nikolu 
Legca iz župe Velika.

Dan radosti i velike nade
– Ovo je dan radosti i velike nade jer su pe-
torica mladih ljudi odgovorila Isusu Kristu 
na njegov poziv “Evo me”– istaknuo je bi-
skup u uvodu slavlja. 

Kazao im je da su ušli u katedralu svoje 
mjesne Crkve da bi ih o 15. obljetnici nje-
zina utemeljenja Isus Krist snagom svoga 
Duha po sakramentu svetoga Reda tako 
duboko i zauvijek sebi pridružio da oni 
postaju novi ljudi, osposobljeni djelovati 
u njegovoj osobi i vjernicima biti djelitelji 
njegovih otajstava te ih prvenstveno po 
svetoj euharistiji hraniti njegovim tijelom i 
krvlju po kojim se izgrađuje i očituje njego-
va Crkva. Istaknuo je da je za tako snažan 
događaj potrebno vjernički dobro raspo-
loženo srce. Zahvalio im je što su sinoć-
njim bdijenjem u crkvi sv. Lovre zajedno 
s drugima otvarali svoja mladenačka bića 
za djelo Božje. Poseban pozdrav biskup je 
uputio roditeljima kandidata za prezbirte-
rat, zahvalivši im što su ih svojom žrtvom i 
ljubavlju pratili u njihovu hodu prema sve-
ćeništvu. Pozvao je nazočne da se u ovom 
slavlju spomenu svih svećenika požeške 
mjesne Crkve i za njih mole, osobito za one 
koji slave obljetnice svoga ređenja. 

Ljestvica vrjednota
U homiliji biskup je podsjetio ređenike kako 
dijalog koji su obredno započeli u ovom 

slavlju s njime ima svoj temelj u dijalogu 
koji je pokrenuo Isus u današnjem evan-
đelju. Ponajprije im je kazao kako Isusova 
riječ da ne mogu služiti dvojici gospodara 
– Bogu i bogatstvu – ima sasvim posebno 
značenje u današnjem hrvatskom društvu. 
Ono je zbog gospodarske krize materijalno 
osiromašeno, ali u toj situaciji zabrinjava još 
više duhovno osiromašenje. Istaknuo je da 
se ono očituje ponajprije u tome što na jav-
noj sceni vlada mišljenje da se poboljšanjem 
gospodarskog stanja rješava pitanje čovjeka 
i na taj način potiskuje u stranu činjenica da 
je čovjek osoba, duhovno biće koje ne može 
biti ispunjeno i sretno iz vlastitih, nego iz 
Božjih mogućnosti. „Stoga“, dodao je bi-
skup, „valja na Isusov poticaj tražiti najprije 
kraljevstvo nebesko, čovjeka staviti u odnos 
s Božjim mogućnostima, ostvarenima u Isu-
su Kristu, njegovoj žrtvi ljubavi na križu i 
uskrsnuću da bi – poslagavši točno ljestvicu 
vrjednota – mogao djelovati i na materijal-
nom području za opće dobro.“ 

Koliko čovjek vrijedi?
Biskup je pojasnio kako je Isus uvijek govo-
rio argumentirano dodajući kako je rekao 
da pogledamo oko sebe ptice i ljiljane u 
polju pitajući se tko ih oblači i hrani, čiji su 
oni. On odgovara da je Bog taj koji ih hrani 
i odijeva. Ako se Bog brine za ptice, za bilje 
i ljiljane u polju, pa kako neće za čovjeka. 
„Nas pokušavaju uvjeriti“, dodao je, „iz 
dana u dan kako malo vrijedimo, pokatkad 
i da ništa ne vrijedimo. Kada nastupa onaj 
tko nas je stvorio, i to na svoju sliku i priliku 
on nas uvjerava da mi vrijedimo, i to puno 
jer da nije tako, pa zar bi Sin Božji  postao 
čovjekom i za nas umro. Isusova nam smrt 
svjedoči koliko mi vrijedimo. Kada svoj ži-
vot ne bismo smjestili u Božju providnost, 
onda bismo živjeli od teške brige svoje sva-
kodnevnice. Postoje Božje mogućnosti iz 
kojih je svatko od nas stvoren i u kojima se 
možemo ostvariti u punini. U Isusovoj lju-
bavi naša je sudbina.“ 

Zarobljenici svijeta
Biskup je rekao kandidatima za svećeniš-
tvo da im valja u toj Isusovoj jasnoći osobno 
živjeti i djelovati, ne dopustiti da budu za-
robljenici materijalnim dobrima jer u tom 
slučaju postaju nemoćni i nemaju što dati 
ovom svijetu. Dodao je da ih Isus po sakra-
mentu svetog Reda danas uspostavlja u slo-

u PožEškoj kATEDRAli ZARE\ENA PEToRicA SVEĆENikA

Budite Isusovi svjedoci u svijetu označenu 
različitim ovisnostima i nemoćima
Pišu: Goran Lukić i Ljiljana Marić • Snimio: Duško Mirković
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brinuti za život jer ste ga povjerili njemu i 
s njime želite živjeti svoju sigurnost i naći 
svoj smisao kada mnogi gospodari duša 
žele da im se pokoravamo – poručio im je 
biskup podsjetivši kako su ljude Božje slo-
bode, osobito proroke i svećenike, od dav-
nine progonili i ubijali oni koji žele gospo-
dariti ljudskim sudbinama. 

Žrtva, prezir i progon
Spomenuo je svećenika Zahariju iz današ-
njeg prvog čitanja za kojeg Isus u evanđelju 
kaže da je ubijen između hrama i žrtvenika 
samo zato što nije želio biti služitelj kralje-
vih nego Božjih nauma. – Dragi ređenici, 
Isusova muka i smrt sudbina su proročka 
onoga koji je bio Sin Božji i za nas sebe žr-
tvovao do kraja. Ta njegova smrt nije bila 
gubitnička nego pobjeda njegove ljubavi. 
Vi se, dragi ređenici, svojim svećeništvom 
uključujete u tu Isusovu baštinu progona 
žrtve i ljubavi, ali i u baštinu njegove pobje-
de. Isto tako uključujete se i u baštinu broj-
nih naših svećenika koji su osobito za vrije-
me i nakon Drugog svjetskog rata na ovim 
prostorima naše Požeške biskupije živjeli 
vjernost Isusu Kristu i njegovoj Crkvi po 
uzoru na Isusu gledajući pred sobom vjer-
noga bl. Alojzija Stepinca. Mnogi od njih su 
ubijeni. U starogradiškom zatvoru stradali 
su kao žrtve prjezira. Ta njihova duhovna 
baština i žrtva jest određeni temelj u koji se 
vi uključujete svojim svećeništvom. Ne boj-
te se žrtve, prjezira i progona svijeta. Vjerni 
Isusu Kristu i njegovoj Crkvi podnesite bilo 
koju žrtvu jer to će biti sjeme iz kojeg će 
izrasti ono što može dati samo Isusov duh 
–  poručio je biskup ređenicima zaželjevši 
da njihov svećenički korak bude odvažan i 
da on bude učinjen u onaj jasnoći u kojoj ih  
poziva  Isus Krist u današnjem evanđelju. 

Svećenički jubileji
Nakon popričesne molitve biskup je česti-
tao novim svećenicima te im još jednom 
zaželio da na tom putu ostanu vjerni Isusu 
Kristu. Zahvalu je uputio roditeljima, rod-
bini, prijateljima i vjernicima iz njihovih 
župa koji su ih molitvom pratili do današ-
njeg dana kako bi ustrajali u svome odabi-
ru i zvanju. 

Potom je Josip Devčić, prepošt Stolnog 

bodu koja polaže svoju sigurnost u njegovu 
ljubav jaču od smrti te ih je pozvao da budu 
njezini svjedoci u svijetu označenu različi-
tim ovisnostima i nemoćima. Podsjetio je 
kako su ljudi Božje slobode, osobito proroci 
i svećenici od davnine bili progonjeni i ubi-
jani od onih koji žele gospodariti ljudskim 
sudbinama. 

Najveća sloboda
– Dragi ređenici, svjedočite ovom našem 
hrvatskom naraštaju i društvu kako ne mo-
žemo ići naprijed iz samo naših ljudskih 
mogućnosti jer je čovjek stvoren na vjeru 
Božju i onda kada računamo s Bogom, nje-
mu vjerujemo kada položimo sebe i svoju 
sudbinu u njega onda živimo najveću slo-
bodu. Bog nas je stvorio kao slobodna bića 
koja su ovisna samo o njegovoj ljubavi i 
dobroti. Dragi ređenici, snađite se u ovom 
dijalogu s Isusom pa mu recite da niste za- kaptola, pročitao imena svećenika koji sla-

ve svoje ređeničke jubileje među kojima je 
i msgr. Vjekoslav Marić sa šezdeset jednom 
godinom svećeničkog službovanja te preč. 
Stjepan Benić te im uputio čestitke. Poseb-
nu čestitku izrekao je biskupu koji slavi 40. 
obljetnicu svećeništva i petnaestu godišnji-
cu biskupskoga ređenja.
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U svim župama Požeške biskupije od 24. 
lipnja do 1. srpnja prikupljali su se pot-
pisi potpore Zahtjevu Prezbiterskog 

vijeća Požeške biskupije i crkvenih udruga 
dužnosnicima zakonodavne i izvršne vlasti 
u Republici Hrvatskoj glede Prijedloga Zako-
na o medicinski pomognutoj oplodnji. 

Prihvatiti mišljenje struke
U Zahtjevu koje je Prezibtersko vijeće doni-
jelo na svojoj sjednici sredinom svibnja upo-
zorava se da neki javni dužnosnici nastupaju 
selektivno i nedemokratski nazivajući argu-
mentirane stavove velikog broja hrvatskih 
građana svjetonazorskim. Zbog toga traže 
da predlagatelj zakona i zastupnici u Hr-
vatskom saboru, bez obzira na stranačku 

ustrajnost isplate. Vi svjedočite 
da je najveća radost prepoznati 
volju Božju i Gospodinu služiti. 
Povjeravajući Vas zagovoru i 
moćnoj zaštiti Blažene Djevice 
Marije, Majke svećenika, rado 
Vam od srca udjeljujem apo-
stolski blagoslov.“ Čestitku je 
potpisao papa Benedikt XVI. 
na svetkovinu Presvetoga Srca 
Isusova, Dan svećeničkog po-
svećenja, 15. lipnja 2012.

Biskup Škvorčević u prat-
nji tajnika Gorana Lukića 
uručio je preč. Beniću Papi-
nu čestitku u njegovu domu 
u Jakšiću 23. lipnja u prisut-
nosti najmlađega svećenika 
Požeške biskupije Ivice Boš-
njaka iz Jakšića. Spomenuo 
je kako je znakovito da su 
najstariji i najmlađi sve-
ćenik Požeške biskupije 
iz Jakšića te da je čestitka 
Svetoga Oca stigla upravo 
na dan ređenja mladih 
svećenika i čestitanja ju-
bileja starijima. 

ustrajnost isplate. Vi svjedočite 
da je najveća radost prepoznati 
volju Božju i Gospodinu služiti. 
Povjeravajući Vas zagovoru i 
moćnoj zaštiti Blažene Djevice 
Marije, Majke svećenika, rado 
Vam od srca udjeljujem apo-
stolski blagoslov.“ Čestitku je 
potpisao papa Benedikt XVI. 
na svetkovinu Presvetoga Srca 
Isusova, Dan svećeničkog po-

Biskup Škvorčević u prat-
nji tajnika Gorana Lukića 
uručio je preč. Beniću Papi-

Prikupljanje potpisa protiv Prijedloga Zakona o pomognutoj oplodnji

Nitko nema pravo usmrtiti određeni broj začetih
ljudskih života da bi se rodio drugi život

pripadnost, u daljnjoj raspravi o navedenom 
zakonu s većom demokratskom otvorenošću 
saslušaju i prihvate mišljenje struke i građa-
na o važnim i osjetljivim pitanjima ljudskog 
života kako bi se opravdane izmjene ugra-
dile u zakon da bi on služio općem dobru.
U Zahtjevu se upozorava da se najveći broj 
znanstvenika u svijetu i kod nas slaže da 
ljudski život počinje začećem. Na temelju 
toga traže da Zakon o medicinski pomognu-
toj oplodnji svakom začetom ljudskom biću 
prizna neotuđiva prava koja mu jamče re-
levantni dokumenti međunarodne zajedni-
ce i hrvatske države, među kojima je Opća 
deklaracija o ljudskim pravima, Europska 
konvencija o ljudskim pravima, Konvencija 
o pravima djeteta, Ustav Republike Hrvatske, 
Obiteljski zakon Republike Hrvatske i Zakon 
o suzbijanju diskriminacije.

Ne odstupiti od načela
– Smatramo da Zakon o pomognutoj oplod-
nji ni zbog kojih razloga ne smije odstupiti 
od načela navedenih u spomenutim doku-
mentima i treba zajamčiti potpunu zaštitu 
prava na život svakog začetog ljudskog bića. 
To pravo utemeljeno je u etičkim načelima 
civiliziranog društva – ističe se u zahtjevu 
čijim je potpisnicima nedopustivo da se 
zamrzavanje većeg broja ljudskih zameta-
ka opravdava liječenjem neplodnih žena.
Dodaju da nitko nema pravo izložiti smrt-

Papa čestitao stogodišnjem svećeniku iz jakšića

Hvala Vam što ste ostali vjerni u ne baš lakim vremenima

Prigodom ređenja petorice novih svećenika u požeškoj kate-
drali 23. lipnja molitvom i čestitkom spomenuti su i jubileji 
svećenika Požeške biskupije među kojima i 40. obljetnica 

svećeništva biskupa Antuna Škvorčevića, 61. godišnjica misništva 
Vjekoslava Marića te 76. godišnjica misništva Stjepana Benića, koji 
je ušao u stotu godinu života. Državno tajništvo dostavilo je bisku-
pu Antunu Škvorčeviću čestitku pape Benedikta XVI. svećeniku 
Beniću u kojoj Sveti Otac piše: „Primivši ugodnu vijest da slavite 
stoti rođendan i sedamdeset i šestu obljetnicu svećeničkog ređe-
nja, želim Vam uputiti najsrdačnije čestitke. Vaši visoki jubileji su 
prigoda da, zajedno s Vama, uputim Svemogućem Bogu zahvalu 
za dar života i za dar svećeništva. Ujedno zahvaljujem Vama jer 
ste se, čuvši Gospodinov poziv da ga slijedite, spremno odazvali i 
ostali vjerni tolike godine u ne baš lakim vremenima. Stoga danas 
možete biti putokaz i primjer mladima da se u životu vjernost i 

noj opasnosti ili predati u smrt određeni 
broj začetih ljudskih života da bi se rodio 
drugi život. – Smatramo neprihvatljivim 
stvaranje ljudskog zametka spajanjem sa 
spolnim stanicama zamjenskog roditelja 
i izvan obiteljskog okružja. Ne može nit-
ko zbog bilo kojeg interesa oduzeti pra-
vo bilo kojem ljudskom biću na naravno 
začeće u braku muškarca i žene, na oca 
i majku, na život i rast u obitelji – upozo-
ravaju potpisnici zahtjeva dodavši kako 
povijest svjedoči da kultura koja ne štiti 
najslabije članove društva i ne poštuje te-
meljna moralna načela nema budućnosti. 
U prikupljanju potpisa posebno su se anga-
žirali članovi Župnoga pastoralnog i eko-
nomskog vijeća, caritasovi volonteri te dru-
gi aktivni članovi župa koji su na taj način 
pokazali svoju zauzetost za evanđeoske vri-
jednosti u našem društvu te pomogli dru-
gim vjernicima da potpisom Zahtjeva po-
svjedoče osjetljivost za život, dostojanstvo i 
druga prava svakog začetog ljudskog bića. – 
Bilo je to znakovito svjedočanstvo vjernika 
laika naše mjesne Crkve o 15. obljetnici nje-
zina osnutka, kojim su između ostalog iska-
zali odanost blaženom utemeljitelju Ivanu 
Pavlu II. i vjernost njegovu učenju, osobito 
u enciklici Evangelium vitae, o vrijednosti i 
nepovrjedivosti ljudskoga života – istaknuo 
je biskup Škvorčević. Prikupljeni potpisi 
uputit će se Hrvatskome saboru.
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Mons. Mauro Lalli, otpravnik poslova u Apostolskoj nuncijatu-
ri u Republici Hrvatskoj, boravio je 14. lipnja u jednodnevnom 
posjetu sjedištu Požeške biskupije. U Biskupskom domu u Po-
žegi primio ga je biskup Antun Škvorčević, upoznao ga sa sta-
njem mjesne Crkve kojoj je na čelu, podsjetio na petnaest go-
dina njezina djelovanja. Potom je s uglednim gostom posjetio 
pojedine biskupijske ustanove, među kojima katedralu, crkvu 
sv. Lovre, knjižnicu, Dom pape Ivana Pavla II., središnju bisku-
pijsku i caritasovu kuhinju, Kolegij, Katoličku klasičnu gimna-
ziju i Katoličku osnovnu školu. U popodnevnim satima biskup 
je u pratnji Josipa Devčića, prepošta Stolnog kaptola, poveo 
mons. Lallija putovima srednjovjekovnih crkvenih tragova te 
su posjetili Kutjevo s ostatcima cistercitske opatije, kaptolsku 
utvrdu u Kaptolu, crkvu u Velikoj s augustinskim gotičkim sve-
tištem i suvremeni Dom sv. Augustina te crkvu sv. Mihaela u 
Stražemanu. (I. I. •  Snimio: Goran Lukić)

Biskup dr. Antun Škvorčević i zamjenik 
ministra zdravlja dr. Marijan Cesarik po-
sjetili su 18. lipnja Bolnicu sv. Rafael na 

Strmcu koju vode milosrdna braća sv. Ivana 
od Boga u kojoj se liječe psihički bolesne oso-
be i organizira palijativna skrb. U samostanu 
pokraj bolnice primio ih je fra Dario Vermi, 
prior i privremeni ravnatelj bolnice, fra Kri-
stijan Sinković, predsjednik Upravnog vijeća 
bolnice, i fra Giovanni Giemula. Razgovarali 
su o funkcioniranju bolnice, otvorene prije 
godinu dana, o poteškoćama i problemima s 
kojima se susreće ta jedina katolička zdrav-
stvena ustanova u Hrvatskoj, o nedostatku 
zakonskih pretpostavki za njezin nesmetan 
rad i potrebi da se u izravnoj komunikaciji 
između Ministarstva zdravlja i bolnice rješa-
vaju određena pitanja. Zamjenik ministra dr. 
Cesarik istaknuo je otvorenost ministarstva 
za svaku potrebnu pomoć kako bi bolnica 
mogla što bolje služiti svojoj svrsi. Potom su 
biskup i zamjenik ministra posjetili prostore 

Nuncij Giulio Einaudi posjetio Požegu 
Nadbiskup Giulio Einaudi, nekadašnji apostolski nuncij u Republici Hrvat-
skoj posjetio je 6. lipnja Požešku biskupiju. U Biskupskom domu u Požegi 
primio ga je biskup Antun Škvorčević koji mu je izrazio zahvalnost za sve 
što je učinio tijekom svoje jedanaestogodišnje službe u Hrvatskoj, posebno 
prigodom utemeljenja Požeške biskupije i u njezinim prvim godinama dje-
lovanja. Prikazao je nadbiskupu Einaudiju stanje Požeške biskupije i njezina 
pastoralna nastojanja. Zajedno su posjetili crkvu sv. Lovre, Katedralu, Dom 
pape Ivana Pavla II. i druge biskupijske ustanove. (I.I. • Snimio: Goran Lukić)

biSkuP i ZAmjENik miNiSTRA ZDRAVljA PoSjETili kAToliČku bolNicu NA STRmcu

Očekujemo da država poštiva katoličke specifičnosti
u promicanju zdravstvenih modela
Piše i snimio: Goran Lukić

bolnice sv. Rafael gdje ih je dočekao zamje-
nik ravnatelja dr. Igor Ferenčina i proveo po 
psihijatrijskim odjelima i odjelima palijativne 
skrbi. Susreli su se sa zdravstvenim osobljem 
i određenim brojem bolesnika i na kraju i s 
novinarima u bolničkoj knjižnici. 

Dr. Cesarik je kazao novinarima da je 
došao s biskupom dr. Škvorčevićem posje-
titi bolnicu nakon njezina jednogodišnjeg 
djelovanja kako bi joj dao potporu u njezinu 
radu i razmotrio pitanja i probleme za koje 
ministarstvo želi tražiti rješenja zajedno s 
milosrdnom braćom. Naglasio je da bolnici 
nedostaje dovoljan broj stručnog osoblja što 
će se postupno nastojati popraviti. Biskup 
Škvorčević zahvalio je milosrdnoj braći što 
unatoč velikim poteškoćama nisu odustala 
od izgradnje, uređenja i otvorenja bolnice 
upravo na području Slavonije kojoj je zbog 
njezinih teških okolnosti potrebna posebna 
pomoć. Izrazio je očekivanje da će Republi-
ka Hrvatska upravo na primjeru ove bolnice 

pokazati spremnost i sposobnost za pošti-
vanje katoličke specifi čnosti u promicanju 
zdravstvenih modela za dobro hrvatskog čo-
vjeka. Zahvalio je ministarstvu zdravlja što 
je poduprlo otvaranje i djelovanje katoličke 
bolnice na Strmcu te dr. Cesariku za ras-
položivost da pomogne rješavati poteškoće 
koje prate početak njezina rada. Fra Kristi-
jan Sinković predstavio je sadašnje stanje 
bolnice, broj bolesnika i neke trenutačne 
probleme, dok je dr. Igor Ferenčina progo-
vorio o načinu njezina rada. Svi su se složili 
o važnosti ove bolnice, uređene po najvišim 
standardima i izrazili želju da se njezino 
funkcioniranje dovede do primjerne razine.

Mons. Lalli posjetio biskupijske ustanove i srednjovjekovne crkve
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Biskup iz Pečuha u južnoj Mađarskoj 
György Udvardy u pratnji svećenika Fe-
renza Pavlekovića posjetio je 6. lipnja 

biskupa Antuna Škvorčevića u Požegi. Nakon 
prošlogodišnjeg preuzimanja Pečuške bisku-
pije, biskup Udvardy je sudjelovao u kolovozu 
na središnjoj proslavi Godine Gospe Voćinske 
u Voćinu, a sada je prvi put posjetio sjedište Po-
žeške biskupije. Biskup Škvorčević je u dobro-
došlici kazao biskupu Udvardyju kako zaslu-
gom njegova prethodnika biskupa Mihályja 
Mayera od uspostave Požeške biskupije traje 
dobra suradnja između dviju mjesnih Crkava 
na temelju povijesnih veza iz predosmanlij-
skog vremena kada je jedan dio sadašnje Po-
žeške biskupije pripadao Pečuškoj biskupiji. 
Podsjetio je na kulturno-povijesne tragove iz 
tog doba, među kojima su Stari grad Požeško-
ga zbornog kaptola sv. Petra u Kaptolu, crkva 
sv. Lovre i franjevačka crkva u Požegi, gotički 
dio župne crkve u Velikoj, ostatci cistercitske 
opatije u Kutjevu i drugo. Kazao je kako Hrvat-
ska i Mađarska pripadaju istom srednjoeurop-
skom kulturnom krugu i da je povijesno isku-
stvo, unatoč i nekim negativnim očitovanjima, 
valjano polazište u nastojanju oko svjedočenja 
zajedništva Katoličke crkve u Europi kao du-
hovnog doprinosa njezinu jedinstvu. 

Biskup Udvardy izrazio je želju da izbli-
žega upozna biskupa Antuna i pastoralno 
djelovanje Požeške biskupije kako bi se 
dvije mjesne Crkve još bolje povezale i za-
jednički ostvarivale određene pastoralne 
projekte među kojima su i oni na karitativ-
nom polju. Izložio je neka pitanja iz života 
Pečuške biskupije te prikazao njezin rad 
na području odgoja i obrazovanja. Bisku-

Na spomenpodručju Crni potok, u šu-
movitom krajoliku nedaleko od Naši-
ca, održana je 16. lipnja komemoraci-

ja s euharistijskim slavljem u znak sjećanja 
na žrtve komunističkih zločina. Spomen-
dan je Odlukom Gradskog vijeća Grada Na-
šica i župe sv. Antuna Padovanskog Našice 
ustanovljen godine 2007. godine na inicija-

Piše: Marija Pepelko • Snimio: Ivan Sporinski

Na spomenpodručju crni potok služeno misno slavlje 

Pozivamo mjerodavne da istraže ovo mjesto zločina
tivu udruge „Hrvatski domobran“, Ogranka 
Matice hrvatske, Udruge za hrvatsku povje-
snicu i Udruge hrvatskih branitelja „Hr-
vatski sokol“. Ovogodišnju koncelebriranu 
misu predvodio je fra Tomislav Božiček, žu-
pnik i gvardijan u Kloštru Ivaniću, uz fratre 
i svećenike Našičkog dekanata, pred nekoli-
ko stotina okupljenih vjernika i hodočasni-
ka iz dvadesetak hrvatskih gradova. 

U ime suorganizatora skup je pozdravio 
gradonačelnik Našica Krešimir Žagar koji 
je izrazio zahvalnost svima koji su došli 
na ovo mjesto sjećanja. – U svima nama, u 
našim srcima, živi želja, dužnost i obveza 
pohoditi ovo tiho i sveto mjesto, svetom 
misom, molitvom i pjesmom sjetiti se hr-
vatskih očeva koji nisu imali sreću gledati 
svoju djecu kako rastu i ostvaruju davnu 
želju: slobodnu i neovisnu hrvatsku do-
movinu. Točno na ovome mjestu prije 67 
godina odjekivali su krici, čula se molitva i 
vapaj, užas je virio iz oka, a tlo se natapalo 
hrvatskom krvlju. Ubijani su ljudi kojima 

je jedini grijeh bio što su voljeli svoj narod 
i svoju domovinu. Ovaj tihi Crni potok i sta-
bla oko nas nijemi su svjedoci njihove boli, 
njihovog zadnjeg pogleda uprtog u nebo ili 
u hrvatsko tlo i zadnjeg sjaja u oku – kazao 
je gradonačelnik Žagar. 

 Predsjednik Ogranka „Hrvatskog do-
mobrana“ Našice Željko Tomić pročitao je 
imena tragično stradalih žrtava te pozvao 
nadležne institucije da nastave službenu 
istragu o Crnom potoku i o drugim masov-
nim stratištima oko Našica i diljem lijepe 
naše domovine. Fra Tomislav Božiček na-
glasio je da ovom svetom misom želimo 
zahvaliti Bogu za sve one koji su na ovom 
mjestu bili ubijeni i molimo da im Gospo-
din dade vječnu nagradu. – Molit ćemo i 
za njihove ubojice koji su bili gonjeni mr-
žnjom i učinili ono što pri zdravoj pameti 
čovjek ne bi mogao činiti. Kao kršćani uvi-
jek smo pozvani moliti za svoje pokojnike, 
a osobito one koji su svoj životni vijek zavr-
šili mučenički – poručio je fra Božiček.

biSkuP iZ PEČuHA PoSjETio PožEGu

Povijesne veze temelj su za još bolju suradnju

pi su zajedno posjetili Odgojno-obrazovni 
centar Požeške biskupije te se susreli s uče-
nicima i učiteljima Katoličke osnovne škole 
i Katoličke klasične gimnazije i s njihovim 
ravnateljima Ivicom Žuljevićem i Rober-
tom Mokrim. Učenici Osnovne škole izveli 
su gostima iz Mađarske prigodni program 
kojim su im izrazili svoju dobrodošlicu. Po-
tom su uzvanici iz Pečuha posjetili katedra-
lu i njezinu kriptu, Dom pape Ivana Pavla 
II., Svećenički dom i Kolegij te središnju 
kuhinju Požeške biskupije koja svakodnev-
no pripravlja oko dvjesto obroka za kari-
tasove potrebe, školsku djecu, kolegijaše 
te svećenike. Zatim su se svratili u crkvu 
sv. Lovre gdje su upoznali povijest Crkve u 
požeškom kraju i stanje Požeške biskupije. 

U popodnevnim satima biskup Udvardy 
je u pratnji biskupa Škvorčevića posjetio 

Kaptol i ostatke Staroga grada u kojem je 
prije osmanlijske okupacije imao sjedište 
Zborni kaptol sv. Petra, ustanova koju je 
podigla Pečuška biskupija na početku 13. 
st., a čiji je naziv preuzeo sadašnji Stolni 
kaptol sv. Petra u Požegi koji je i vlasnik 
Staroga grada. (I. I. • Snimio: Goran Lukić)
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Prigodom Dana hrvatskih branitelja 
grada Novske 28. lipnja požeški bi-
skup Antun Škvorčević predvodio je u 

župnoj crkvi sv. Luke evanđelista misu za-
dušnicu za poginule u Domovinskom ratu. 
Samo iz Novske poginuo je 71 branitelj, a 
u obrani novljanskoga područja nekoliko 
stotina hrvatskih branitelja.  U koncelebra-
ciji su bili svećenici Novljanskog dekanata 
na čelu s Milanom Vidakovićem, dekanom 
i župnikom župe sv. Luke. Na slavlju su 
sudjelovali članovi udruga proisteklih iz 
Domovinskog rata grada Novske, roditelji 
poginulih branitelja, predstavnici grada 
Novske predvođeni gradonačelnikom An-
tunom Vidakovićem, načelnica Općine Ja-
senovac Marija Mačković i drugi uzvanici.

 Snažni temelji Crkve
 U pozdravnoj riječi biskup je spomenuo 
kako je znakovito da se Novska spominje 
svojih poginulih u predvečerje svetkovine 
apostolskih prvaka sv. Petra i Pavla koji su 
položili živote za Isusa Krista i postali snaž-
nim temeljima Katoličke crkve. Istaknuo je 
kako su u temelje hrvatske slobode i dosto-
janstva države ugrađene mnoge žrtve, lju-

biskup čestitao najstarijem aktivnom svećeniku biskupije

Zahvala za žrtvu, ljubav i vjernost Crkvi
Najstariji aktivni svećenik Požeške biskupije msgr. Vjekoslav Marić, župnik župe sv. Leopolda Mandi-

ća u Požegi, napunio je 10. lipnja 2012. osamdeset pet godina života. Tom prigodom biskup msgr. 
Antun Škvorčević uputio mu je sljedeću čestitku:

– Na današnji dan prije 85 godina po nedokučivom Božjem naumu rođeni ste na ovom svijetu. Zajedno s 
Vama zahvaljujem Bogu za dragocjeni dar Vašega života. Od srca Vam čestitam visoku godišnjicu rođe-
nja i duboko Vam zahvaljujem za sve što ste kao svećenik učinili tijekom svoga dugog i duhovno bogatog 
života, posebno u petnaest godina postojanja naše Požeške biskupije. Vaša svećenička žrtva, ljubav i 
vjernost ugrađeni su u dobro Crkve i naroda. Nagradio Vas Gospodin za vjerno izvršeno poslanje, ispunio 
Vam srce radošću i mirom te udijelio još mnoge dane i snagu da mu možete i dalje služiti s dosadašnjim 
oduševljenju i predanjem. Neka Vas Svemogući podrži u dobru zdravlju i udijeli uspjeh svim Vašim pleme-
nitim nastojanjima. Uz srdačan i bratski pozdrav u Gospodinu.

Piše i snimio: Goran Lukić

miSA ZA HRVATSkE bRANiTEljE u NoVSkoj

Najčvršći temelj u izgradnji osobnog, obiteljskog
i društvenog života jest Isus Krist

bav brojnih jednostavnih, malih, a po djelu 
velikih ljudi, mnogih branitelja. Zahvalio je 
svima koji se njima ponose i čuvaju im spo-
men, kazavši kako to najbolje čine na vjer-
nički način, sjedinjujući u svetoj misi svoju 
žrtvu s Isusovom ljubavlju za nas na križu i 
pobjedom uskrsnuća. Pozvao je nazočne da 
se pokajanjem i praštanjem vinu u nutar-
nju slobodu srca po kojoj će biti blizu svima 
poginulima za grad Novsku i domovinu.

 Nemoćni pred zlom
U homiliji biskup je podsjetio na neprotu-
mačivu činjenicu da čovječanstvo unatoč 
silnom znanstvenom i tehničkom napretku 
ostaje nemoćno pred zlom koje se očituje u 
nasilju, sukobima i ratovima. Osvrnuo se 
na liturgijsko čitanje iz Druge knjige o Kra-
ljevima koje prikazuje jednu od najtužnijih 
stranica povijesti izraelskog naroda: slom 
judejskog kraljevstva i odvođenje pučan-
stva u babilonsko sužanjstvo. Kazao je da 
sveti pisac tumači taj događaj povezano 
sa zlom koje je činio kralj Jojakim i njegov 
otac, ali da se Bog poslužio tim poniženjem 
kako bi narod spoznao da mu je budućnost 
vezana za njegovu mogućnost nutarnjeg 

obraćenja i ponovnu vjernost Bogu. Biskup 
je kazao nazočnima kako su i mnogi hrvat-
ski naraštaji osobito tijekom devet stoljeća 
bez vlastite države bili proganjani i zatvara-
ni, ponižavani i ubijani te kako je u takvim 
okolnostima rasla nada za slobodnom drža-
vom u kojoj će živjeti vlastito dostojanstvo. 
Ta nada našla je svoj snažan izraz u nedav-
nome Domovinskom ratu kada je progovo-
rila i pobijedila braniteljska ljubav. 

 Na čemu gradimo život?
Podsjetio je na podjele i zlo kojih smo sva-
kodnevno svjedoci u hrvatskom društvu te 
se zapitao na čemu zapravo danas gradimo 
naš život. Rekao je da nam je putokaz današ-
nje evanđelje u kojem Isus snažno proglaša-
va kako je njegova riječ najčvršći temelj u 
izgradnji osobnog, obiteljskog i društvenog 
života. Istaknuo je kako to tvrdi onaj Isus 
koji je ljubavlju pobijedio smrt te ima riječ 
života vječnoga. Biskup je pozvao nazočne 
da promisle za koje se vrijednosti zauzima-
ju i da im ovo slavlje bude prigoda opredije-
liti se za neprolazne evanđeoske vrijednosti 
koje su bile snaga i temelj hrvatskih pobjeda 
tijekom naše trinaeststoljetne povijesti.

Nakon pričesti biskup je predvodio mo-
litvu Isusovoj Majci za domovinu u kojoj je 
posebno istaknuo žrtvu hrvatskih branite-
lja i njezino poštivanje.
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Susret trajne formacije mladih sveće-
nika i đakona biskupije, posljednji u 
tekućoj pastoralnoj godini održan je 4. 

lipnja u Domu sv. Augustina u Velikoj. Na-
kon zajedničke molitve Trećeg časa biskup 
Antun Škvorčević u pozdravu je spomenuo 
važnost tih susreta zbog same činjenice da 
je svaki svećenik ređenjem postao član Prez-
biterskog zbora požeške mjesne Crkve i tako 
svojim životom i poslanjem usmjeren na 
druge svećenike te su njihovi susreti svojevr-
sno očitovanje te svijesti i ostvarivanje njiho-

Biskup Antun Škvorčević posjetio je 2. 
i 3. lipnja Hrvatsku katoličku misiju u 
Zürichu i Hrvatsku katoličku misiju u 

Feldkirchu u austrijskoj saveznoj pokrajini 
Vorarlbergu. U Zürichu je 2. lipnja u crkvi sv. 
Josipa predvodio euharistijsko slavlje tijekom 
kojega je podijelio sakrament svete potvrde 
za šezdeset petero mladih Hrvata. Koncele-
brirali su djelatnici misije fra Ivan Prusina, 
fra Niko Leutar i fra Stjepan Neimarević. 

Rodbinstvo s Bogom
Na početku su fra Ivan i predstavnici kriz-
manika uputili biskupu riječi dobrodošlice. 
U svom pozdravu biskup je krizmanike i 
brojne vjernike pozvao da povjere Isusu 
Kristu, pobjedniku nad smrću, sve nemoći, 

biSkuP škVoRČEViĆ PoSjETio HRVATE u ZÜRicHu i AuSTRijSkom VoRARlbERGu

Crkva je jedina ustanova koja prati hrvatski narod 
od njegovih početaka do danas

žalosti i tjeskobe, radosti i nade hrvatske 
duše u Zürichu i mole da on u sakramentu 
svete potvrde snagom svoga Duha zahvati 
mlada srca te u njima oblikuje stanje rod-
binstva s Bogom, uspostavi u puno dosto-
janstvo njegovih sinova i kćeri, baštinika 
pobjede života nad smrću. Rekao je da je 
to najviše što im se može dogoditi iz Bož-
jih mogućnosti. Prije završnog blagoslova 
fra Ivan Prusina zahvalio je biskupu što je 
pohodio Hrvate u Zürichu i roditeljima za 
nastojanje oko vjerskog odgoja svoje djece. 
Biskup je pak zahvalio franjevcima za nji-
hovo služenje hrvatskom čovjeku u Švicar-
skoj te je na sve zazvao Božji blagoslov. 

Toga istoga dana, u predvečerje svetko-
vine Presvetog Trojstva biskup je u župnoj 
crkvi u Dornbirnu predvodio euharistijsko 
slavlje za austrijske i hrvatske vjernike na 
njemačkom jeziku u zajedništvu s austrij-
skim župnikom te voditeljem Hrvatske ka-
toličke misije Jurjem Kostelcem. Na misi je 
pod ravnanjem Josipa Škvorca pjevao mje-
šoviti zbor crkve sv. Josipa iz Zagreba, gdje 
je biskup Škvorčević bio kapelanom prije 40 
godina a misionar Kostelac prije 30 godina. 
U pozdravnoj riječi biskup je podsjetio na 
znakovitost ovog slavlja koje očituje univer-
zalnost Katoličke crkve i čije se zajedništvo 
ostvaruje na sliku Presvetog Trojstva. Nakon 
mise zbor crkve sv. Josipa iz Zagreba održao 
je koncert pjesama iz hrvatske sakralne i 
narodne baštine, dijelom popraćen tambu-

raškim sviranjem. Slijedio je zajednički do-
mjenak i druženje Austrijanaca i Hrvata uz 
hrvatsku pjesmu.

Iseljenici nisu tuđinci
na svetkovinu Presvetog Trojstva 3. lipnja 
biskup je predvodio euharistijsko slavlje za 
Hrvate u marijanskom svetištu Bildstein te 
podijelio mladima sakrament svete potvr-
de. Slavlje je pjevanjem uveličao zbor župe 
sv. Josipa iz Zagreba. Biskup je u uvodnoj ri-
ječi podsjetio na svetkovinu Presvetog Troj-
stva i rekao da je Bog biće zajedništva osoba 
u ljubavi, objavljenoj u Sinu Očevu na križu 
kad je položio sebe za nas i ostvario pobje-
du nad smrću te nas po svetim sakramenti-
ma čini dionicima toga života. 

Naglasio je da je Crkva jedina ustanova 
koja prati hrvatski narod od njegovih poče-
taka do danas te da služi njegovoj duši i u 
iseljeništvu. Kazao je da je hrvatski narod 
brojčano malen, ali velik po svom duhov-
nom  uzrastu te da iseljenici nisu tuđinci 
u svijetu sve dok nastoje živjeti od te iste 
duhovne snage u krilu Katoličke crkve. 
Nakon popričesne molitve krizmanicima 
se obratila pastoralna suradnica Eleonora 
Kamenjarin koja ih je pripravljala za svetu 
potvrdu. Biskup je potom čestitao krizma-
nicima i zahvalio roditeljima za dobro koje 
čine svojoj djeci, a voditelju misije Kostelcu 
zahvalio je za njegovo strpljivo i ustrajno 
služenje hrvatskim ljudima u Vorarlbergu.

Susret trajne formacije  mladih svećenika i đakona

Nema uspjeha ako prvenstvo ne damo milosti i molitvi
Piše i snimio: Goran Lukić

ve zbornosti. Kazao je kako im na ovom želi 
zahvaliti za razumijevanje i revnost kojom 
su sudjelovali na programima trajne forma-
cije i na trudu oko vlastitog rasta koji je od 
velike važnosti za njihovo osobno dobro i 
za samu biskupiju čiji će pastiri biti tijekom 
idućih pedesetak godina. Zahvalio je i dr. 
Tomislavu Ivančiću na požrtvovnosti u vod-
stvu susreta trajne formacije koji su ove go-
dine bili posvećeni evangelizaciji. Istaknuo 
je važnost da oni svećenici koji će idućeg lje-
ta biti raspoređeni na nove službe prihvate 
to s pravim raspoloženjem i spremnošću.

Zatim je dr. Ivančić dao sažetak prošlogo-
dišnjih susreta podsjetivši na tri vida trajne 
formacije svećenika: teološko-intelektualni, 
pastoralno-   -praktični i duhovni. Izdvojio 
je tri ključna pojma evangelizacije: kraljev-
stvo Božje, obraćenje i vjera. Istaknuo je da 
kraljevstvo Božje ulazi u čovjeka i u svijet u 
dva koraka: obraćenjem i vjerom. Obraće-
nje znači govoriti dobro, a ne zlo, vjerovati 
u dobro, činiti dobro. Spomenuo je i neke 
važne odrednice Crkve: ona nije svjetona-
zor nego ustanova, ona stvara kulturu i širi 

vjeru koja oslobađa, čini dobro i uništava 
zlo. – Živimo u svijetu koji je pun grijeha 
i zla- kazao je dr. Ivančić osvrnuvši se na 
sve češći govor i u našoj javnosti o svjetskoj 
vladavini određenih moćnika i bogataša, o 
liberalizmu koji zastupa i naša Vlada i Sa-
bor u donošenju zakona, razaranju sustava 
vrijednosti kojem se jedino Crkva uspijeva 
organizirano suprotstaviti te se zato Crkvu 
napada. Voditelj formacije podsjetio je na 
minulu Evangelizacijsku korizmu u Požeš-
koj biskupiji tijekom koje je bilo zadano 
svećenicima da svakodnevno nastoje oko 
svoga duhovnog života, molitve i čitanja 
teološke literature. „Jer“, istaknuo je, „ništa 
u našem poslanju neće biti uspješno ako 
osobno ne damo prvenstvo milosti i molitvi 
i tek tada o njoj možemo uvjerljivo govo-
riti drugima.“ Spomenuo je da će se iduće 
pastoralne godine nastaviti s evangelizacij-
skim iskustvom te u Godini vjere posebnu 
pozornost posvetiti proučavanju dokume-
nata Drugog vatikanskog sabora, posebno 
konstitucije o Crkvi Lumen Gentium i Gau-
dium et spes te Katekizam Katoličke crkve. 
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Požeški osnovnoškolci, predvođeni uče-
nicima i djelatnicima Katoličke osnovne 
škole, okupili su se 13. lipnja u požeškoj 

katedrali zahvaliti Bogu za dobra koja su pri-
mili tijekom minule školske godine. Slavlje 
je predvodio biskup Antun Škvorčević koji je 
u pozdravu kazao učenicima da se s njima 
raduje završetku još jedne školske godine i 
da zajedno s njima želi Bogu zahvaliti što im 
je bio na pomoć. Podsjetio je na spomendan 
sv. Antuna i istaknuo učenicima da im nje-
gov primjer i zagovor može pomoći da Bogu 
kažu hvala pravo raspoloženim srcem. 

U homiliji biskup je učenike podsjetio 
da postoje zakonitosti stvarnosti oko nas 
koje proučavaju i upoznaju umom i da im 
u tom smislu služi škola i njezin obrazovni 
sustav. Ali ih je na temelju evanđelja upozo-

Prigodom biskupijskog susreta ministranata 22. lipnja na euharistijskom slavlju u požeškoj katedrali biskup 
Antun Škvorčević primio je među kandidate Požeške biskupije za sveti Red đakonata i prezbiterata sedmo-
ricu bogoslova: Marko Čubelić iz župe sv. Terezije Avilske u Suhopolju, Boris Divković iz župe Uznesenja 

BDM u Novoj Bukovici, Oliver Kranjčić iz župe Gospe Lurdske u Uljaniku, Robert Kupčak iz župe sv. Petra Apo-
stola u Starom Gradcu, Mario Mesić iz župe sv. Katarine u Gaju, Ivan Popić iz župe Rođenja BDM u Podravskoj 
Moslavini i Mario Večerić iz župe sv. Nikole u Međuriću. Biskup je kandidatima za sveti Red u homiliji kazao kako 
je njihovo zvanje plod molitve koja ih je osposobila da čuju u svom srcu Božji poziv i pokrenula njihovu slobodu 
da ga prihvate. Pozvao ih je da ostanu ljudi sabranosti te u svijetu bučnih ljudskih nadmetanja budu dragocjeni 
hrvatski prostor u kojem se ne živi od površnosti nego od osluškivanja Božjeg glasa i njegova nasljedovanja. 
Svima nazočnim ministrantima povjerio je da mole za njihov daljnji hod prema svećeništvu. Na slavlju su uz 
brojne ministrante sudjelovali i svećenički aspiranti iz požeškog Kolegija te bogoslovi i poglavari iz đakovačkog i 
zagrebačkog bogoslovnog sjemeništa. Pjevanje je predvodio tamburaški i pjevački sastav obitelji Vukašinović iz 
Velike koja ima petnaestero djece. (I. I. – Snimio: Goran Lukić)

U organizaciji Katoličkog društva pro-
svjetnih djelatnika u Požeškoj bisku-
piji u Dvorani bl. Alojzija Stepinca dr. 

Juraj Batelja, postulator kauze bl. Alojzija 
Stepinca, održao je 24. svibnja predavanje 
„Stepinac – svjedok vjere riječju i životom“. 
Predavanje se temeljilo na najnovijim knji-
gama koje je postulatura objavila, a to su 

Piše: Ljiljana Marić • Snimio: Duško Mirković 

DR. juRAj bATEljA oDRžAo PREDAVANjE o kARDiNAlu STEPiNcu

Kanonizacija bl. Alojzija Stepinca bit će svima 
nama poticaj da znamo živjeti poput njega

Stepinčeve propovijedi izgovorene za vri-
jeme Drugoga svjetskog rata i nakon njega, 
zatim propovijedi na temu Veliča Majke 
Božje i jedan životopis koji je bio priručnik 
za vjeronaučnu olimpijadu. – U tim propo-
vijedima pomalja se Stepinčev lik kao neu-
strašivi branitelj i zastupnik ljudskih prava 
i dostojanstva ljudske osobe, s druge strane 
on brani katoličku vjeru, katolički pogled na 
svijet i priprema mlade za sučeljavanje sa 
svime onime što se protivi katoličkom svje-
tonazoru. Bio je neustrašivi borac za istine 
vjere, za jedinstvo hrvatskog naroda i Crkve 
u Hrvata s apostolskom stolicom u Rimu jer 
je znao da je iz te povezanosti moguća istin-
ska i prava sloboda – kazao je dr. Batelja.

Na upit nazočnih kada bi moglo doći 
do proglašenja svetim bl. Stepinca dr. Ba-
telja je odgovorio da je prilikom predaje 

dokumentacije u Vatikanu 2008. godine po 
protokolu Stepinac bio tek tristoti na redu. 
Dodao je da bismo ove godine mogli znati 
je li dokumentacija prošla medicinsku ko-
misiju, a kada nju prođe, tada još ide na 
teološku komisiju koja mora utvrditi je li 
molitva u izravnoj povezanosti s ozdrav-
ljenjem. Dr. Batelja je uvjeren da će prilo-
ženo čudo i ozdravljenje biti potvrđeno. 
– Vjerujem da će kanonizacija kardinala 
Stepinca doista neće biti samo osvjetlja-
vanje Crkve u Hrvata na jedan novi način 
nego će ona svima nama biti poticaj da zna-
mo poput njega živjeti i čuvati svoja načela 
vjere, ljubiti svoj narod i u njemu utjelov-
ljivati vrjednote koje čovjeka vode prema 
slavi neba – istaknuo je dr. Juraj Batelja.

miSA ZAHVAlNicA PožEškiH oSNoVNoškolAcA

Ne zaboravite da postoje
i zakonitosti srca

rio da postoje zakonitosti srca i da je među 
njima najvažnija ljubav. Dodao je kako je za 
njihov cjelovit rast i izgradnju važno nasto-
janje na jednoj i drugoj razini te da im je 
sv. Antun u tom veliki primjer. Kazao je da 
se on oduševio Isusom kao najboljim učite-
ljem kad je iz ljubavi položio za nas život na 
križu i pobijedio smrt, bio mu vjeran uče-
nik te i sam postao dionik pobjede života, 
što brojni vjernici i danas osjećaju po mi-
lostima koje primaju po njegovu zagovoru. 
Biskup mu je povjerio sve učenike i zamolio 
ga da im pomogne rasti u duhu te tako po-
stanu veliki ljudi.

Nakon popričesne molitve predstavnici 
učenika Katoličke osnovne škole, Osnovne 
škole „Antun Kanižlić“, Osnovne škole „Ju-
lije Kempf“ i Osnovne škole „Dobriša Ce-

sarić“ čestitali su biskupu imendan. On je 
uzvratio čestitkom svima koji nose ime sv. 
Antuna kao i Dan škole koji idućih dana sla-
ve učenici osnovnih škola „Julije Kempf“ i 
„Antun Kanižlić“. Nakon slavlja u katedrali 
učitelji su bili pozvani na susret u župnom 
domu i na zajednički domjenak koji je pri-
pravio župnik Ivica Žuljević. (G. Lukić • Sni-
mio: Duško Mirković

Sedmorica bogoslova primljena među kadnidate za đakonat i prezbiterat 

Živite od osluškivanja Božje riječi
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Zahvalnost za služenje
Nakon molitve svećenički su aspiranti iz 
požeškog Kolegija u ime nazočnih ministra-
nata biskupu Antunu Škvorčeviću čestitali 
petnaestu obljetnicu utemeljenja Požeške 
biskupije i njegova biskupskog ređenja te 
četrdesetu obljetnicu svećeništva. Biskup 
je u svojoj pozdravnoj riječi istaknuo zna-
kovitost ministrantskog susreta u sjedištu 
Požeške biskupije o 15. obljetnici njezina 
utemeljenja kada sedmorica bogoslova koji 
su ranije bili ministranti bivaju primljeni 
među kandidate za sveti Red đakonata i 
prezbiterata, i to dan prije svećeničkog re-
đenja petorice đakona. Izrazio je zahval-
nost ministrantima i ministranticama za 
vjerno služenje oltaru u njihovim župama 
te ih potaknuo da se danas na susretu me-
đusobno povežu, ohrabre i duhovno obno-
ve te zahvale Isusu što ih je pozvao da budu 
najbliži suradnici svećeniku u svetoj misi, 
najsvetijem događaju Crkve. 

biSkuPijSki SuSRET miNiSTRANATA  u PožEGi

Ne bojte se izreći svoj pristanak ako vas Bog zove 
da postanete svećenici

 Poziva li me Gospodin?
Biskup je izrazio radost što su na susretu 
nazočni i svećenički aspiranti iz požeš-
kog Kolegija te je kazao ministrantima da 
provjere je li Gospodin i nekome od njih 
upućuje poziv da ga slijedi u svećeničkom 
zvanju, da mole kako bi to prepoznali i hra-
bro prihvatili. Poželio im je radostan bora-
vak u Požegi. Sve je to obitelj Vukašinović 
iz Velike popratila je svojim tamburaškim 
sviranjem i pjevanjem. Svećenički aspiran-
ti scenski su prikazali poziv Isusovih prvih 
učenika, a ovogodišnji svećenički ređenici 
zatim posvjedočili o svom zvanju. Nazočni 
su videozapisom koji je pripravio Marijan  
Pavelić, župni vikar u župi sv. Terezije Avil-
ske u Požegi sa svojim ministrantima, na 
zanimljiv način bili poučeni o pravilima 
svoga ponašanja u služenju oltaru. 

Vjerni Isusu Kristu
Nakon odmora krenula je iz crkve sv. Lovre 
ministrantska procesija u katedralu gdje je 
biskup Antun Škvorčević predvodio euha-
ristijsko slavlje. U pozdravu je kazao mi-
nistrantima da je njihova okupljenost oko 
oltara u katedrali, središnjoj crkvi Požeške 
biskupije, prigodom 15. obljetnice njezina 

Piše: Goran Lukić • Snimili: Duško Mirković i Vesna Milković

utemeljenja velik događaj jer svi oni koji slu-
že oltaru u svojim župama sada s biskupom, 
svećenicima i budućim svećenicima svoje 
mlade mjesne Crkve svjedoče koliko žele 
biti vjerni Isusu Kristu. Biskup je posebno 
pozdravio sedmoricu bogoslova koji će biti 
primljeni među kandidate za sveti red đako-
nata i prezbiterata te im rekao da je njihova 
dosadašnja vjernost pozivu i ozbiljnost u 
duhovnoj i intelektualnoj izgradnji omogu-
ćila da danas javno i službeno budu pribro-
jeni među svećeničke kandidate. 

Pozornost za Boga
U homiliji biskup je – tumačeći sveta či-
tanja – podsjetio na svakodnevne brojne 
medijske bučne nastupe pojedinaca i sku-

u Požegi je 22. lipnja pod geslom  
„Evo me, Gospodine, ti si me pozvao“  
održan biskupijski susret ministranata. 

Program je započeo u dvorani sv. Terezije 
Avilske gdje je ministrante pozdravio voditelj 
marijan Pavelić te ih potaknuo da slušanjem 

evanđelja o pozivu učenika i pjevanjem gesla 
ostvare raspoloženje zajedništva. 
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Već tradicionalno početkom ljeta u or-
ganizaciji Povjerenstva Požeške bisku-
pije za pastoral duhovnih zvanja smje-

njuju se skupine ministranata na susretima 
u Domu sv. Augustina u Velikoj. Uz odmor 
i razonodu ministranti imaju prilike sudje-
lovati i na duhovnim programima koji im 
pomažu i u razmišljanju o duhovnom zva-
nju. – Ovim susretima želimo ih osnažiti u 
vjeri i da oni znaju da ta njihova služba ima 
neku svrhu te da su vrijedni članovi Crkve 
koji imaju posebno poslanje služenja kod 
oltara. Isto tako, cilj je da se malo odmore, 
razonode, bolju upoznaju te da pomogne-
mo onima koji osjećaju duhovni poziv da 
ga prepoznaju. Ovogodišnji susret bio je 
pod motom „Vjera te tvoja spasila“ jer usko-
ro započinjemo Godinu vjere – objasnio je 
vlč. Mario Matijević, povjerenik za duhov-
na zvanja u Požeškoj biskupiji, koji zajedno 
s vlč. Danijelom Engelmanom, povjereni-
kom za pastoral ministranata, vodi susrete 
u Velikoj. Pomažu im svećenički aspiranti iz 
požeškog Kolegija. 

Ministrante je na njihovu trodnevnom 
susretu 4. srpnja posjetio biskup Antun 
Škvorčević u pratnji tajnika Gorana Luki-
ća. Predstavnik ministrantske skupine da-
rovao je biskupu izrađene crteže i tekstove 
uz čestitku za njegovu četrdesetu obljet-
nicu svećeništva. Potom je biskup kazao 
kako se raduje što brojni ministranti služe 

SuSRETi miNiSTRANATA u VElikoj

Dragocjeno je vaše ustrajno služenje kod oltara
Pišu i snimili: G. Lukić i Lj. Marić 

oltaru u župama Požeške biskupije među 
kojima su i sudionici ovog susreta, zahvalio 
im na ustrajnosti i vjernosti kojom to čine 
te naglasio da njihov dolazak u Veliku ima 
veliko značenje jer se međusobno povezu-
ju u igri, molitvi i promišljanjima o važnim 
pitanjima njihova života. Ministranti su 
potom biskupu postavljali pitanja, prven-
stveno kako je postao svećenik i biskup, 
podsjetili na 15. obljetnicu utemeljenja Po-
žeške biskupije. Biskup je na ministrante 
zazvao blagoslov kako bi u sportu, plivanju 
na bazenu, u katehezama i molitvi bili oba-
sjani Božjim svjetlom. Prethodnog tjedna 
u Velikoj je boravila skupina starijih mini-
stranata sa sličnim programom.

Među tridesetak ministranata nalazio 
se i 14-godišnji David Ćorković iz župe Kra-
ljice Svete Krunice u Novoj Gradiški. Iza 
njega je četiri i pol godine ministrantskoga 
služenja. – Odlučio sam postati ministrant 
jer su to bili i moji prijatelji, a sviđa mi se 
i pomagati svećeniku te se družiti s njim. 
Ovdje sam prvi put i super mi – kazao je 
David. Njegov kolega 13-godišnji Marko 
Skukan iz požeške župe sv. Leopolda Man-
dića ministrirat je počeo prije tri godine jer 
je želio biti bliže Bogu. – Ovdje je super, lije-
po se družimo, upoznajemo ministrante iz 
drugih župa, a idemo i na bazene – kazao 
je Marko.

pina koje zaglušuju naš prostor, nameću 
ideološke i liberalne nazore i svode život 
na površnost. Povezao je to stanje s onim 
u današnjem prvom čitanju u kojemu je 
prikazan mali dječak Samuel koji njeguje 
pozornost za Boga, razumije ga bolje nego 
li brojni onodobni moćnici te surađujući s 
njime doprinosi dostojanstvu čovjeka i op-
ćem dobru više nego oni. Istaknuo je kako 
je izazovno što i u današnjem društvu ima 
onih koji znaju sabrati svoje srce pred Bo-

gom, čuti njegov glas i slijediti ga. Kazao je 
da se usuđuje među takve ubrojiti i sedmo-
ricu bogoslova koji će biti uvršteni među 
kandidate za sveti red đakonata i prezbi-
terata te petoricu đakona koji će sutra biti 
zaređeni za svećenike. Dodao je da njima 
valja pridružiti i ministrante koji su čuli 
Isusov poziv i na njega odgovorili u trenut-
ku kada su prihvatili biti služiteljima oltara. 
Biskup je na temelju evanđelja protumačio 
ministrantima da su prvi učenici na Isusov 

poziv odmah sve ostavili i pošli za njim jer 
su u njegovu glasu prepoznali prijatelja koji 
ih voli, u čijoj su ljubavi pronašli smisao i 
puninu života. Naglasio je da se to isto tije-
kom stoljeća događalo s mnogim  drugim 
Isusovim učenicima, sve do naših bogoslo-
va i đakona koji mu vjeruju i odvažno ga 
slijede. 

Posjet Kolegiju i katoličkim školama
Pozvao ih je da mole za njih kako bi ustra-
jali u vjernosti tom pozivu, da ne dopuste 
biti uključeni u neke ljudske površne i 
gubitničke strategije, postati žrtve sustava 
sebičnosti i hedonizma. Potaknuo je mini-
strante da dnevno u molitvi provjeravaju 
Božji govor u vlastitome srcu i vjernost 
svoga odgovora te se ne boje izreći svoj 
pristanak ako ih Bog zove da ga slijede u 
svećeničkom zvanju.

Na svršetku euharistijskog slavlja svi 
su zajedničkom molitvom obnovili mini-
strantsku vjernost i potvrdili ju pjevajući 
geslo: „Evo me, Gospodine, ti si me po-
zvao!“ Pjevanje i sviranje na misi predvo-
dila je obitelj Vukašinović. Nakon odmora 
i okrjepe u dvorištu Odgojno-obrazovnog 
centra Požeške biskupije i u obližnjem par-
ku ministranti su imali prigodu posjetiti 
prostore Katoličke osnovne škole i Katolič-
ke gimnazije te požeški Kolegij, sudjelovati 
u kvizu ili sportskim natjecanjima.
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šESToRicA STuDENATA iZ PožEškE biSkuPijE NA kNEžiji u ZAGREbu miNiSTRiRAju

Služenje kod oltara nama je radost koja doprinosi 
našem duhovnom rastu

šestorica studenata iz Požeške biskupije 
koji studiraju u Zagrebu na različitim 
fakultetima imaju nešto zajedničko:  

radosni su poslužitelji oltara u župi marije 
Pomoćnice na knežiji u Zagrebu. 

Piše: Ivan Benić • Snimio: Renato Ivančić

Duhovni odmor
Uz dva Jakšićanca, među ministrantima 
su i dva Davorčana. Renato Ivančić stu-
dent je druge godine Fakulteta prometnih 
znanosti. Poput svih dječaka u Davoru, u 
ministrantima je od malih nogu. Prije dola-
ska na studij u Zagreb bio je voditelj mini-
strantske zajednice u svojoj župi. – Nije me 
mnogo trebalo nagovarati da i u Zagrebu 
nastavim raditi ono što sam sa srcem ra-
dio u Davoru. Radosno sam se odazvao u 
zajednicu ministranata na Knežiji gdje pro-
nalazim duhovni odmor od svakodnevnih 
obaveza – kaže Renato. 

Korisno za duhovni rast
Ivan Benić najstariji je među svim mini-
strantima. Apsolvent je matematike i infor-
matike na PMF-u. Nakon 15 godina mini-
striranja u rodnoj župi dolaskom u Zagreb 
aktivno se uključio na Knežiji, najprije kao 
volonter u instrukcijama iz matematike, a 
zatim i kao ministrant. – Zajednice koje dje-
luju na Knežiji, pa tako i naša ministrant-
ska, dokazuju da su mladi danas itekako ak-
tivni i djelotvorni u Crkvi. Lijepo je biti dio 
tog zajedništva pogotovo kada znate da je 
ono što radite korisno za vaš duhovni rast 
– zaključuje Ivan. 

 Plemenite nakane
Uz spomenutu šestoricu, zajednicu ministra-
nata čine studenti iz drugih krajeva Hrvat-
ske. Za njihov duhovni rast brine don Ivan 
Šibalić koji ih neprestano potiče i dodatno 
motivira u plemenitim nakanama. Svi oni 
nedjeljom u 18 sati nakratko zaboravljaju 
svoje obaveze i posvećuju nekoliko trenuta-
ka Bogu, ali i jedni drugima jer im prijatelje-
vanje i međusobna duhovna podrška poma-
žu u svakodnevnim poteškoćama. Radosni 
zbog onoga što čine i ostale mlade pozivaju 
da, gdje god bili, čine isto jer kažu „bitno je 
samo odlučiti činiti dobro, a ljudi koji će vas 
u tome podržati uvijek će biti“.

Na župi Knežija djeluju salezijanci. Nji-
hov utemeljitelj sv. Ivan Bosco cijeli 
svoj život posvetio je radu s mladima. 

Slijedeći primjer don Bosca, i salezijanci 
na Knežiji okupljaju velik broj mladih koji 
djeluju u različitim skupinama. U skupini 
odraslih ministranata čak su ih šestorica iz 
naše biskupije.

Prvi put ministrant
Najmlađi među njima je Josip Rezo iz Ple-
ternice, student prve godine matematike i 
informatike na PMF-u. Josipu su ovo prvi 
ministrantski koraci u životu. – Uvijek me 
zanimalo kakav je to osjećaj biti ministrant. 
Na jednoj nedjeljnoj misi svećenik je po-
zvao studente da se uključe u ministrant-
sku zajednicu. Odazvao sam se i radostan 
sam zbog toga – kaže Josip.

Zajedništvo i druženje
Poticaj prijatelja, zajedništvo i druženje s 
mladima te obavezna košarkašta utakmica 
s ostalim ministrantima poslije nedjeljne 
mise bili su dovoljni razlozi da se u mini-
strantsku zajednicu uključi i Ivan Dokoza, 
student  druge godine Građevinskog fakul-
teta. – U župi sv. Leopolda Mandića u Pože-
gi bio sam ministrant 12 godina. Dolaskom 
na studij u Zagreb na Knežiji mi se pružila 
mogućnost da i dalje ostanem ministrant – 
kaže Ivan. Nije očekivao da će i u Zagrebu 
ministrirati. 

Dvojica iz Jakšića
Među šestoricom ministranata dvojica su 
iz župe sv. Barbare u Jakšiću: Mihael Jakou-
bek i Antonio Ćavar. Mihael je student prve 
godine na Geodetskom fakultetu. Ministri-
rati je započeo u svojoj devetoj godini. – Od 
samih početaka shvatio sam da je ministri-
ranje posebna stvar i ponosan sam što sam 
ministrant. Na Knežiju sam došao na poziv 
prijatelja. Župa Knežija je posebna. Nudi 
mnogo toga mladima i jako mi je drago što 
sam dio te zajednice – kaže Mihael.

Ojačao sam svoju vjeru
Antonio Ćavar student je četvrte godine Fa-
kulteta strojarstva i brodogradnje. Katolički 
odgoj i vjeru u Isusa Krista primio je u obi-
teljskom okruženju punom ljubavi. – Tije-
kom prvih godina studentskog života produ-
bio sam svoj odnos s Bogom. U tom razdoblju 
uključio sam se u zajednicu ministranata na 
Knežiji. Pripadnost zajednici ojačala je moju 
vjeru, povećala pouzdanje u Boga te je čvsrt 
oslonac u životnoj svakodnevici – zaključuje 
Antonio. On je i  predstavnik ministranata u 
Vijeću mladih župe Knežija. 
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Povodom završetka školske godine u 
požeškoj crkvi sv. Lovre okupili su se 
14. lipnja na misu zahvalnicu učenici i 

djelatnici Katoličke klasične gimnazije u Po-
žegi, kojima su se pridružili učenici i djelat-
nici drugih požeških srednjih škola. Slavlje 
je predvodio biskup Antun Škvorčević u za-
jedništvu s ravnateljem Katoličke klasične 
gimnazije Robertom Mokrim i vjeroučite-
ljem Josipom Krpeljevićem te svećenicima 
vjeroučiteljima drugih srednjih škola. Svetu 
misu pripravili su učenici Katoličke klasične 
gimnazije, pjevali su učenici Glazbene škole 
pod ravnanjem Alena Kopunovića Legetina, 
a molitveno su sudjelovali učenici požeške 
Gimnazije, Ekonomske, Obrtničke, Poljopri-
vredno-prehrambene i Tehničke škole.

Biskup je u pozdravu rekao srednjoškol-
cima koliko je važno da svršetak još jedne 
školske godine povežu s Bogom te ih je po-
zvao da mu zahvale za svjetlo Duha Svetoga 

Župa Bebrina, smještena na jugoistoku No-
vokapelačkog dekanata, može se pohvaliti 
nizom aktivnosti, koje iniciraju ili organiziraju 

skupine mladih i molitvene zajednice. U mjestu Be-
brina veoma je aktivna i   Bebrinska udruga mladih 
„BUM“ koja okuplja djecu i mlade ovoga sela i vrlo 
lijepo surađuje sa svećenikom Marijanom Gole-
com, dugogodišnjim bebrinskim župnikom. Tako 
je i proslava drugog rođendana Bebrinske udruge 
mladih, u drugoj polovici lipnja, počela svetom mi-
som i podizanjem zastave kod spomenika kralju 
Tomislavu jer članovi udruge vode brigu i o očuva-
nju i uređenju ovoga spomenika.

Uz drugi rođendan organizirali su bumov-
ci sportske dane u Bebrini. Prvoga dana bila su 
sportska natjecanja za djecu i mlade od 1. do  8. 
razreda u nogometu, graničaru, skakanju u vre-
ćama, odbojci i potezanju užeta. Drugoga dana 
natjecali su se ostali mladi, a najviše su oduševile 
nogometašice – bumovke koje su u dvije utakmice 

Piše: Goran Lukić • Snimila: Ljiljana Marić 

miSA ZAHVAlNicA PožEškiH SREDNjoškolAcA 

Važno je da učite, ali najvažniji je vaš odnos prema 
Bogu i drugim ljudima

Piše: Višnja Mikić • Fotografije: članovi BUM-a

po kojem su uspjeli 
dublje razumjeti i 
upoznati stvarnost 
čiji su sastavni dio i 
oni sami. U homiliji 
biskup je na teme-
lju liturgijskih či-
tanja progovorio o 
društvenim stanji-
ma nemoći, kojih 
je u svoje doba bio 
dionik i Ilija prorok 
i kako je njegovim 
molitvenim inter-
ventom jedna bezi-

zlazna ljudska situacija bila povezana s Bo-
gom i tako promijenjena. Pozvao je učenike 
da ne postanu zarobljenicima površnosti 
na koju ih žele svesti određene osobe, in-
teresi ili neki javni sustavi, nego da životu 
pristupaju dubljim pogledom. Potaknuo 
ih je da nasljeduju momka iz današnjega 
prvog čitanja koji nije vidio ništa više od 
pojavne stvarnosti oko sebe, ali koji je Iliji-
nom riječju i primjerom bio obdaren živom 
vjerom, osposobljen vidjeti sebe i stvarnost 
oko sebe u njezinim najdubljim sastavnica-
ma. Kazao je da se tek u Isusu Kristu, nje-
govoj ljubavi na križu i pobjedi uskrsnuća 
najbolje očituje i ostvaruje čovjekova veliči-
na, smisao i dostojanstvo. Dodao je da tome 
služi i vjeronauk u školi, osobito njihovo 
molitveno nastojanje i sudjelovanje na sve-
toj misi. Na temelju Isusove riječi u evanđe-
lju biskup je učenicima protumačio važnost 
učenja, ali upozorio kako je za njihov istin-

ski rast na razini cjelovite osobe važan od-
nos koji imaju prema Bogu i prema drugim 
ljudima. Pozvao ih je da učine sve kako bi 
po odnosu poštovanja, plemenitosti i ljuba-
vi u obitelji i školi te u drugim sredinama, 
na koje ih upućuje i za koje ih osposobljuje 
Isus Krist, rasli u istinskom dobru, postali 
svjedoci čovjekove duhovne veličine i gra-
ditelji moćnoga društva. Predložio im je da 
to nastojanje prihvate kao dragu domaću 
zadaću u kojoj će se svakodnevno ogledati 
i tijekom ljetnog odmora.

Na svršetku pričesti biskup je pozvao 
učenike da pjesmom „Tebe Boga hvalimo“ 
izraze svoju iskrenu zahvalnost za sve pri-
mljene darove u minuloj školskoj godini. 
Potom je zahvalio nazočnim ravnateljima 
i profesorima požeških srednjih škola za 
žrtvu i ljubav koju ulažu u učenike kao i za 
sudjelovanje na liturgijskom slavlju te po-
želio svima odmorno i blagoslovljeno ljeto.   

mladi u župi bebrini vrlo su aktivni

Surađuju sa župnikom i šire prijateljstvo

pobijedile bumovce. Bila tu i posebna – BUM-tor-
ta, ali najvažnije je prijateljstvo. Bebrinska udruga 
mladih, pozvala je na sportske susrete i goste iz 
Orubice, članove Kluba mladih Orubica. Ovaj klub 
djeluje oko tri godine, okuplja 60-ak članova, a uz 
druženja i sportske sadržaje, koje upriliči svake 
godine u kolovozu, vodi brigu i o uređenju mjesta, 
posebno rijeke Save uz koju žive. Tako su se mladi 
ovih dvaju posavskih mjesta i župa bolje upoznali, 
a vjerojatno će suradnju nastaviti i proširiti.
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župljani katedralne župe odazvali se humanitarnoj akciji

Prvopričesnica Ana dobit će prijeko 
potreban inhalator

U požeškoj župi sv. Terezije Avilske u nedjelju 17. lipnja iza svih 
misnih slavlja prikupljao se novac za bolesnu devetogodišnju 
djevojčicu Anu Kakuk koja je mjesec dana prije toga u istoj 

župi primila prvu svetu pričest. Akciju je organizirao župnik Ivica 
Žuljević uz pomoć svojih suradnika, a na organiziranje ga je pota-
knulo pismo male Ane. 

– Ja sam Ana, imam 9 godina i bolujem od neizlječive genetske 
bolesti koja se zove CISTIČNA FIBROZA. Za sada nema lijeka za 
moju bolest. Ima nas svega stotinjak u Hrvatskoj koji bolujemo od 
te bolesti, bolest je sama po sebi teška jer mi ugrožava život na 
način da mi unutarnji organi jedan po jedan otkazuju i mogu se 
već sutra naći na nekoj od transplantacija i samo se nadati da ću 
preživjeti, ali za sad ne mislim negativno, nego živim život punim 
plućima onako kako mi moji roditelji kažu “NIJE BITNO KOLIKO 
ŽIVIŠ VEĆ KAKO”. 

Sada trenutno jako kašljem i to mi ponekad smeta jer se gušim 
i nemam zraka, a da bih lakše disala potreban mi je novi inhalator, 
ali moji roditelji trenutno nemaju dovoljno novca da mi sami kupe 
novi jer im država (HZZO) pokriva doznaku od 600 kuna, a nama 
za njega treba “samo 6000 kuna”. Tu je još i puno drugih sredstava 
koji su mi potrebni za neki normalan život od raznih dezinficijen-
sa, multivitamina, visokokalorične prehrane i slično – napisala je 
Ana u pismu koje je uputila na adresu svoje župe. 

Prepoznavši potrebu ove djevojčice i njezine obitelji, župnik je 
zamolio i potaknuo župljane da joj pomognu. Toga dana skupljeno 
je 7.700 kuna te 110 eura tako da će Ana moći kupiti novi inhalator. 
Svi oni koji joj još žele pomoći mogu to učiniti uplatom na  račun nje-
zine majke Danijele Kakuk koji je otvoren u Hypo banci: 2500009-
1000000013, a poziv je na broj 05 108422070-2037245175. Ana i nje-
zina obitelj zahvalni su na svakome i najmanjemu daru. (H. T.)

U župi Davor Caritas je osnovan prije 
tri godine. Od  samoga početka volon-
teri su veoma aktivni. Uz voditeljicu 

Mariju Anđelković jedanaest se volontera 
redovito sastaje i mogu se pohvaliti nizom 
aktivnosti koje su naišle na podršku mješta-
na, škole, župnika i svih drugih. 

Tako su organizirali akciju skupljanja 
suhomesnatih proizvoda za Caritas Požeš-
ke biskupije, zatim odjeće za vinkovački 

biskupijski caritas poziva na akciju »žetva«

Sjetimo se onih kojima je potrebno ono 
najosnovnije - kruh 

Caritas Požeške biskupije i ovoga ljeta organizira akciju „Žetva“ te po-
ziva sve one koji su u mogućnosti da joj se priključe.
– Svakodnevno smo svjedoci teške gospodarske i socijalne situa-

cije. Uz te nedaće mnoge obitelji su pogodile i elementarne nepogode. 
Mnoge su nedužne žrtve takvog stanja i ostaju bez posla i redovitih prima-
nja. U toj situaciji poziv na kršćansku djelotvornu ljubav – Caritas dobiva 
poseban značaj u životu svakog kršćanina. Pomoći čovjeku u potrebi istin-
sko je svjedočanstvo ljubavi i ne mjeri se količinom pomoći u kilogramima i 
metrima, nego veličinom srca i osjetljivosti. U vrijeme žetve kada skupljamo 
plodove zemlje i ljudskih ruku, pozvani smo u zahvalnosti Bogu sjetiti se 
siromašnih, onima kojima je potrebno ono najosnovnije, a to je kruh – ističe 
Nedjeljko Androš, v. d ravnatelja biskupijskog Caritasa. 

U ime svih potrebitih s područja Požeške biskupije zahvaljuje svima 
koji su se velikodušno proteklih godina odazivali ovoj akciji te ujedno po-
zva sve koji su u mogućnosti da se odazovu pozivu na djelotvornu kr-
šćansku ljubav. 

Za razliku od prošlih godina svi oni koji žele darovati pšenicu mogu to 
učiniti u silosu prilikom predaje svojih količina na taj način da kažu da žele 
određenu količinu izdvojiti za Caritas te da za to uzmu potvrdu koju će 
onda dostaviti svom župnom ili biskupijskom Caritasu.  (H. T.)

Piše i snimila: Višnja Mikić

VoloNTERi DAVoRAČkoG cARiTASA VRlo Su AkTiVNi

Heklaju, vezu i šiju ukrasne predmete kako bi njihovom 
prodajom pomogli potrebitima

Caritas, pekli su kolače i prodavali, orga-
nizirali prodaju tombole. Od prikupljenih 
sredstava složili su pakete za petnaestak 
obitelji u potrebi u Davoru i odnijeli im za 
Božić i Uskrs. Priključili su se aktivnostima 
prikupljanja financijske pomoći za jednu 
bolesnu župljanku. Uz organiziranje kon-
certa i zabava u mjestu, uz aktivnosti uči-
telja u Davoru i drugih  i Caritas je dao svoj 
doprinos za  liječenje  bolesne župljanke. 

Na inicijativu voditeljice Anđelković vo-
lonterke su počele izrađivati ručne radove, 
torbe, krunice, jastučiće, miljee,  naušnice, 
prstenje i druge ukrase i ukrasne predmete. 
U planu je veća prodajna izložba početkom 
kolovoza, uz tradicionalnu manifestaciju 
„Ribarske večeri“. Tako prikupljena sredstva 
također će se namjenski upotrijebiti. Sve 
vezeno, heklano, šivano žele ponuditi mje-
štanima i gostima Davora  po pristupačnim 
cijenama i to  će vjerojatno brzo naći svoje 
kupce jer je riječ o vrijednim ručnim rado-
vima, uglavnom na domaćem platnu s tradi-
cijskim uzorcima ovoga sela i kraja. Starije 
mještanke Davora i same su ponudile saču-
vana domaća platna i darivale ih Caritasu.

Volonteri ističu odličnu suradnju sa žu-
pnikom Goranom Kovačevićem. Veoma je 
uspješna i suradnja s Osnovnom školom 
„Matija Antun Relković“. Kako nam je re-
kla ravnateljica Jasna Butumović, učenici 
škole skupljali su papir u selu. Odrekli su 
se naknade od koje se obično kupovalo 
nešto od opreme i pribora za školu. Ovaj 
put ta su prikupljena sredstva usmjere-
na aktivnostima župnoga Caritasa. Svi su 
učenici bili vrijedni, a posebno osmaši. U 
jednom danu prikupljene su 4 tone i 420 
kg papira. Prema procjeni, to će Caritasu 
donijeti između 1.600 i 2.000 kuna.

Na inicijativu volontera Caritasa poče-
lo je i šivanje platnenih torbi od domaćeg 
platna s oznakom Hrvatskog Caritasa koje 
će također prodavati.  U planu su još neke 
aktivnosti, možda i jedna prodajna izložba 
prije  spomenute u kolovozu. Sve nas to ne 
bi iznenadilo jer su, dok smo razgovarali, 
spretne ruke davoračkih žena – volonterki 
Caritasa, vrijedno radile cijelo vrijeme, ko-
risteći maštu za nove detalje i predmete u 
skladu s tradicijom. Sve kako bi se pomoglo 
bližnjemu i obiteljima u potrebi.
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BRAĆA NAŠA POTREBITA

Antun Kašuba 42-godišnji je hrvatski 
branitelj iz požeške župe sv. Leopolda 
Mandića. Iako je u teškoj životnoj situ-

aciji, preko njegovih usana teško prolaze ri-
ječi kojima bi tražio pomoć. Pa čak i kada je 
obitelj živjela godinu i pol dana bez struje, 
pomoć nisu tražili.

Godinu i pol bez struje
Taj njihov problem slučajno je otkrila časna 
sestra Mira Jelušić u  razgovoru s Antunom 
kada se njegova devetogodišnja kći pripre-
mala ove godine za prvu svetu pričest. U ak-
ciju prikupljanja pomoći odmah se uključio 
i župnik msgr. Vjekoslav Marić, a pomoć je 
pružio i Grad Požega te je u obitelji Antuna 
Kašube koji ima četvero djece opet zasvije-
tlilo. Da će doći u ovako tešku životnu situ-
aciju, Antun nije nikada ni pomišljao, a ni 
sada ga, unatoč, brojnim poteškoćama ne 
napušta optimizam ni vjera u bolje.

Kada je počeo rat, Antun, po zanimanju 
autolimar, radio je u Spin Valisu, a onda je 
sve napustio i kao dragovoljac krenuo u 
obranu svoje domovine. U ratu je s preki-
dima bio do kraja 1995. godine sudjelujući 
u svim velikim akcijama oslobađanja Hr-
vatske, od Bljeska do Oluje. Po povratku se 
zapošljava u Prometu i Plamenu, ali onda 
1998. dobiva otkaz zbog čestih odlazaka na 
bolovanje. Naime, nije se odmah otkrilo da 
su njegove poteškoće povezane s karcinom 
testisa.

Karcinom na karcinom
Pred Uskrs, u travnju 1998. godine završio 
sam u bolnici na operaciji. Dvije godine tra-
jalo je liječenje. Dok sam tri mjeseca bio na 
kemoterapijama, morao sam si plaćati stan 
u Zagrebu jer nije bilo mjesta u bolnici. Oti-

šao sam 2000. godine u mirovinu koja je u 
početku iznosila samo 500 kuna, a kasnije 
se ‘popela’ na 1100 kuna. Međutim, 2006. 
godine ponovno mi se vraća karcinom te-
stisa. Za mene su tada počeli veliki proble-
mi. Liječnik me pet puta vraćao iz Zagreba 
prepuštajući odluku o mome liječenju meni 
osobno, odnosno da odlučim hoću li ponov-
no ići na kemoterapije koje mogu izazvati 
leukemiju jer sam prvi put dobio jaku ke-
moterapiju kako bi se potpuno izliječio. 
Odlučio sam da me se stalno prati, a nakon 
tri godine primio sam četiri lakše kemote-
rapije, a sada sam još uvijek pod stalnom 
kontrolom. Jako me je pogodilo i to što je i 
moja majka obolila od karcinoma dojke na-
kon što sam ja prvi put obolio. Išla je četiri 
puta na operaciju i prošla teške kemotera-
pije kao i ja prvi put pa sam uz nju još jed-
nom sve to proživljavao jer sam znao kako 
joj je.  Nažalost, ona je prije dvije godine, 
rekao bih, još mlada umrla. To nas je pogo-
dilo i psihički, ali i fi nancijski nas je iscrpi-
lo – kaže Antun. Najveća mu je poteškoća 
što svaki mjesec mora ići na hormonsku 
terapiju koju sam mora platiti i koja stoji 
773 kune. Osim toga svaki mjesec mora ići 
u Zagreb vaditi hormonske nalaze te sam 
platiti put. 

Velika pomoć župe
– Za mene je to sve veliki trošak jer mi je mi-
rovina 1800 kuna. U Zagreb moram uvijek 
dva puta, prvi put izvaditi nalaze, a zatim 
ponovno ići po nalaze. To si od svoje miro-
vine ne mogu priuštiti. Išao sam u Centar za 
socijalnu skrb, ali tamo su mi samo jednom 
odobrili iznos od 200 kuna za put jer mi 
jedanput godišnje mogu dati jednokratnu 
pomoć. Već četvrtu godinu sam kupujem 

Piše: Ljiljana Marić • Snimio: Duško Mirković

Antun kašuba iz Požege, otac četvero djece, po drugi put je teško obolio

Gotovo polovicu male mirovine mora dati za lijekove

lijekove. Jednom mi je župni caritas dao no-
vac za lijek i put do Zagreba – kaže Antun. 
Nažalost, ne može dobiti veću mirovinu jer 
ne može donijeti potvrdu da je bio djelatna 
vojna osoba od 1991. do 1992. godine jer je 
arhiva u vojarni poplavljena.

S tako malom mirovinom i velikim fi -
nancijskim izdatcima Antun nije mogao 
plaćati struju te je njegova obitelj ostala 
bez struje. Ima četvero djece: dvoje sred-
njoškolaca, jednu osnovnoškolku koja je 
sada završila treći razred te najmlađega 
petogodišnjega sina. Teško je bilo objasni-
ti djeci ne samo da nema struje nego i da 
nema svega onoga što ide uz struju.

Brza intervencija
– Nakon svega desetak dana od moga razgo-
vora s časnom s. Mirom mi smo dobili stru-
ju. Nemam riječi kojima bi joj zahvalio kao 
i župniku Mariću, oni su najveći pokretači 
svega toga da mi ponovno dobijemo struju. 
Malo je takvih ljudi kao što su oni. Njihov 
pristup, njihovo suosjećanje i potpora meni 
jako puno znače, više nego ono materijalno 
što su dali mojoj obitelji – kaže Antun ko-
jem se opet nakupili dugovi za struju koji 
trenutno iznose 1400 kuna.

Kako je u međuvremenu supruga Jelica 
dobila posao na javnim radovima održava-
nja zelenih površina u gradu na četiri mje-
seca, vjeruje da će im to pomoći da plate 
zaostatke. – Za nas bi najveća pomoć bila 
kada bi supruga dobila stalni posao jer 
2.000 kuna mjesečno nama bi puno znači-
lo. Moja se supruga puno žrtvovala i uvijek 
je bila uz mene – kaže Antun. I on je išao i u 
branje duhana kada je mogao, a dobro im 
dođe i komad vrta koji imaju.

Iako zbog svog zdravstvenog stanje ne 
može uvijek u crkvu, ali zato se svake veče-
ri mole. Uzdaju se u Božju pomoć i pomoć 
dobrih ljudi koje im Bog na različite načine 
šalje.
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Obitelj 46-godišnjeg Mate i 37-godišnje 
Mirele iz Župe Slavonski Kobaš ne 
krasi samo šestero djece već i ugođaj 

mira, ljubavi i strpljivosti. U kršćanskom su 
braku od 1995. godine. Mirela ima brata i 
sestru, a Matini roditelji od Boga su primili 
osmero djece. Dva Matina brata Gospodin 
je već pozvao k sebi, a šestero ih je živih. 

Hrvatski ratni vojni invalid
Mato je do rata radio kao čuvar, iako je obrt-
ničke struke: bravar je i vodoinstalater, a 
onda je postao hrvatski branitelj, pripadnik 
108. brigade pa 3. gardijske. Bio je na novo-
gradiškom ratištu, u zadarskom zaleđu i na 
drugim ratištima. Ranjen je i kao ratni vojni 
invalid 1995. umirovljen. Iako ga je problem 
s nogom dugo pratio i devet mjeseci proveo 
je po bolnicama, strpljivo je nosio svoj križ. 
Bog ga je nagradio vrijednom i skromnom 
suprugom, a djeca su im nepresušna radost. 
Obitelj živi od njegove mirovine, a iz hobija 
se Mato bavi poljoprivredom, pa imaju kra-
vu, uzgajaju svinje, perad, obrađuju i malo 
zemlje, za osobne potrebe. 

Mato rado pomaže supruzi
– Benjamin ima 15 godina, Luka 14, Tena 12, 
Lovro 9, Lucija 7 godina. Najmlađi i miljenik 
cijele obitelji je Blaž, star tri mjeseca. Njega 
i Luciju krstio je biskup dr. Antun Škvorče-
vić na što smo veoma ponosni. Benjamin 
završava prvi razred srednje poljoprivred-
ne škole u Slavonskom Brodu, a Luka, Tena 
i Lovro učenici su OŠ „Stjepan Ilijašević“ u 
Oriovcu, Područne škole Sl. Kobaš. Lucija će 
na jesen krenuti u prvi razred – priča Mato. 

– Zadnju sam trudnoću morala čuvati. 
Često sam morala na liječnički pregled i 
tako je Mato preuzeo neke obveze. Ustaje 
jutrom u 5 sati, najstarijeg sina ispraća od 
kuće, a onda se odvija dnevni raspored: 
neki idu u školu, neki ustaju, jedu, pa se 
igraju, ali dosta su samostalni. Sami uzmu 
jesti kad dođu kući. Lovro već zna peći 
jaja, palačinke, a suprug Mato često skuha 
ručak svima. Uglavnom sve smo uhodali 
i djeca su uvijek radost, daleko veća nego 
briga – kaže Mirela.

Kroz cijelo došašće se posti
Matin stric msgr. Josip Klarić (stariji) bio 
je svećenik, prvi vrbovački župnik, veoma 
omiljen u župi i okolici, pa ga se u Novokape-
lačkom dekanatu stariji vjernici još sjećaju. 
Bog ga je uzeo k sebi prošle godine. I Matin 
brat Josip svećenik je. Župnik je u Kaptolu i 

oSmERoČlANA obiTElj mATE i miRElE klARiĆ iZ žuPE SlAVoNSki kobAš

Djeca su nam veća radost nego briga
Piše i snimila: Višnja Mikić

generalni je vikar biskupije. U obitelji Klari-
ćevih od davnine se molilo, a tako je i danas. 
Obavezno se pomole prije svakog jela, bez 
obzira na to koliko ih je za stolom. Mirela 
se posebno moli Presvetom Srcu Marijinu.

– Jedne godine Lucija se razboljela baš 
za Srce Marijino, stoga je svake godine 
pred ovaj blagdan iznova povjerim Majci 
Mariji i redovito se molim Srcu Marijinu. 
Moram reći kako nam se godinama i pred 
Božić događala u obitelji neka bolest, nez-
goda ili druga kušnja. Uvijek baš pred te 
lijepe i svečane dane! Stoga smo odlučili: 
svake godine u došašću obitelj posti. Mali 
Isus se odrekao svega i rodio u štali, a mi 
se odričemo nekih ugodnosti, uglavnom 
jela, moleći Boga za zdravlje, mir i radost 
Božića u obitelj i od tada je, hvala Bogu, sve 
dobro – kaže Mirela.

Svi aktivni u župi i mjestu
Benjamin je od malih nogu bio ministrant i 
čitač u župi. Danas je među ministrantima 
Luka. Tena je članica dječjeg crkvenog zbora, 
a mama Mirela pjeva u velikom župnom zbo-
ru. Pjevači na koru navikli su i na Luciju koja 
tamo redovito dolazi s mamom. Benjamin i 
Luka igraju za juniore lokalnog NK “Slavo-
nac“, Tena je članica DVD-a i KUD-a „Matija 
Gubec“ . Svi su aktivni, ali to se ne odražava 
na uspjeh u školi. Svi sve stignu. Učiti, pa i po-
moći mami i tati, pričuvati Blaža. 

– Obveza je puno jer nas je osmero u 
kući. Uz pomoć supruga uglavnom sve sti-
žem. Međutim, kad treba, u pomoć priskoči 
moja sestra, a rado pomažu i Matine sestre. 

Sve obitelji izuzetno se slažu i sretni smo 
zbog toga. Ovdje svi dolaze kao svojoj kući, 
a tako se i mi osjećamo u njihovim obite-
ljima. Doista smo svi svoji – ističe Mirela.

Raduju se velikim blagdanima
Matina je obitelj redovita na svetim misa-
ma, a posebno se raduju velikim blagda-
nima Božića i Uskrsa kad još više ožive u 
obitelji molitva, čitanje Svetog pisma i lijepi 
hrvatski običaji. Tada je ovdje stvarno ra-
dost i ugođaj blagdana.

Voli Mirela poći i na hodočašća ako sve 
obveze dopuste. Rado je hodočastila više 
godina u Mariju Bistricu, pa u Molve i na 
druga mjesta, ali ako ne stigne dalje, ovdje, 
u neposrednoj blizini je „domaća“ Gospa, 
oko koje se od davnine okuplja vjernički 
puk. Sigurni smo kako njezin zagovor prati 
i obitelj Klarićevih, iz koje je poniklo i više 
duhovnih zvanja. Obitelj moli i dalje. Ako 
je u Božjem planu, možda iz ove obitelji 
bude još onih koji će se spremno predati 
službi Bogu i čovjeku.
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GOSPODARSTVO

Obitelj Zdenka i Snježane Zečić iz sela 
Laze u župi Zapolje već godinama se 
uspješno bavi poljoprivredom. Zden-

ko ima 48, Snježana 45 godina. Zagledali se 
na blagdan sv. Ivana u Zapolju, oženili i Bog 
im je podario tri prekrasna sina: Ivana (25), 
Davida koji ima 21 godinu i oženio se te naj-
mlađega šesnaestogodišnjeg Karla. Od 1991. 
do 1997. godine Zdenko je bio pripadnik spe-
cijalne policije. Petnaestak godina on je gla-
va obiteljskog poljoprivrednog gospodarstva 
koje, uz obitelj, zapošljava još šest radnika.

Ekofarma crnih slavonskih svinja
– Zajedno sa sinovima obrađujem oko 

700 hektara zemlje. Sijemo sve ratarske kul-
ture. Bavim se i organizacijom proizvodnje, 
koja podrazumijeva kreditiranje većih pro-
izvođača i otkup njihovih poljoprivrednih 
proizvoda: uglavnom su to žitarice i uljari-
ce. Sve se više bavimo i sjemenskom proi-
zvodnjom, transportom robe, imam vlasti-
tu mehanizaciju, svoju mješaonicu stočne 
hrane, obavljamo usluge u ratarstvu kao 
što je zaštita usjeva, kombajniranje, sjetva... 
Posebno se veselim svojoj ekofarmi crnih 
slavonskih svinja – kaže Zdenko. Član je Iz-
vršnog odbora NK „Graničar“ Laze, a godi-
nama je bio predsjednik, dopredsjednik ili 
sportski direktor kluba. 

Njegovanje običaja
Predsjednik je Lovačke braniteljske udruge 
„Babja gora“. Član je organizacijskog odbo-
ra memorijala „Hrvatski sokoli“ Laze koji se 
ove godine održava 19. put.

– Sedam mladića iz Laza položilo je živo-
te za Hrvatsku tijekom Domovinskog rata. 
Dvojica od njih bili su mi najbolji prijatelji, a 
sva sedmorica bili su aktivni i vrsni sportaši, 
članovi nogometnog kluba. Uz njih i uz me-
morijal veže me toliko toga – kaže Zdenko.

Snježana je zaposlena u Uredu državne 
uprave Brodsko-posavske županije, u ispo-
stavi Nova Gradiška. Kad dođe s posla, čeka 
je puno obveza, ali navikla je. Ima prostora 
i za molitvu i zazivanje Božje pomoći.

– U kući zajedno molimo o većim blag-

Piše i snimila: Višnja Mikić 

PoljoPRiVREDNo GoSPoDARSTVo ZDENkA i SNjEžANE ZEČiĆ iZ žuPE ZAPoljE

Bez Božje pomoći ’tvornica bez krova’ ne bi bila uspješna 
danima, ali do danas se sačuvao jedan lijep 
obiteljski običaj. Naime, svake godine na 
Badnjak, a sada nas je ukupno petnaestak, 
svi se okupljamo kod Zdenkovih roditelja 
Slavka i Mire. Ondje su zajednički i stari bo-
žićni običaji, zajednička molitva i večera. To 
je prelijepo. Srednji sin se oženio i sad i on 
sa suprugom stiže u isto jato, zajedno smo i 
dalje za Božić kod djeda i bake. Inače, rado 
pomognem spremiti našu seosku kapelicu 
Presvetog Trojstva, a volim poći i na hodo-
čašća. Svake godine to su neizostavno Ma-
rija Bistrica, Voćin i Pleternica. Kao mlada, 
pjevala sam u zapoljskom zboru „Makovci“ 
i svirala melodiku. Danas više ne pjevam u 
crkvenom zboru, nego s ostalima u crkvi, a 
na misama sam redovita – kaže Snježana. 

Zavjetovan sv. Antunu
Zdenko puno radi, ali zna da ga u njegovoj 
„tvornici bez krova“ čuva i nebeski zaštitnik 
sv. Antun. Naime, baka (s mamine strane) 
davno ga je zavjetovala sv. Antunu, a baka 
Kata, očeva majka, nadaleko je poznata kao 
revna moliteljica.

Laze su lijepo i pitomo slavonsko selo. 
Zečići ga vole kao i njegovu tradiciju koju 
žele sačuvati. Tako imaju sačuvanih obitelj-
skih dokumenata iz 18. i 19. stoljeća. Poka-
zao nam je Zdenko i svitak dokumenata na 
platnu koji je sačuvan u obitelji. Zdenkovi 
djed i pradjed bili su poznati mlinari. Mlin 
dugo već ne melje, ali stari mlinski kamen 
stoji u dvorištu, služi kao stolić i Zdenko ga 
ponosno čuva i još puno toga što podsjeća 
na minule generacije Zečićevih.

Na raspolaganju župniku
Ivan i David pomažu ocu u OPG-u, Karlo je 
učenik srednje škole u Slavonskom Brodu. 
Ako Bog da, on će se baviti agroturizmom. 
Uz to, voli nogomet i igra za juniore „Gra-
ničara“. 

– Volim i cvijeće. Jedva čekam kraj zime 
pa da opet moje dvoršte i okućnica pro-
cvatu. Čak su i stare seoske saonice, koje 
su nekada vukli konji, sada jedna rascvala 
žardinjera. Tu su pelargonije, oleandri i to-

liko toga što volim i što me odmara dok mu 
posvećujem brigu – objašnjava Snježana. 

Zahvaljuju Zečićevi Bogu za sve što 
imaju. Laze su fi lijala župe Zapolje. Zden-
ko kaže kako se ne javlja posebno župni-
ku. – On zna da ću ja uvijek gdje je i kad je 
potrebno, uskočiti i pomoći. Bez obzira na 
puno posla, ako treba, župi i župniku sam 
na raspolaganju. Vrlo poštujem i cijenim 
našeg župnika – dodaje Zdenko.

Daj, Bože, zdravlja
Bilo je lijepo malo bolje upoznati Zdenka 
i njegovu obitelj, pogotovo što je na vidiku 
bilo i rođendansko slavlje našeg domaćina. 

– Da nije tako, teško biste vi mene ulo-
vili sada, u vrijeme žetve. Poslije žetve ima 
drugih poslova, pa berba, jesenska sjetva 
itd. Znate, k meni je najbolje doći u siječ-
nju i veljači. Tada, vjerojatno, nisam u po-
lju. Ali i u sezoni, uspijem ja sa suprugom 
popiti kavu, popričati sa sinovima, s rodite-
ljima, volim lov. Samo daj, Bože, zdravlja, 
drugo se stigne. Znate onu narodnu: „Ako 
hoću, lako ću, ako neću, kako ću“?
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Vjernici rado hodočaste
Biblijska skupina, članovi zbora i drugi vjernici nedavno su hodočastili 
u Krašić. – Ovdje ljudi rado hodočaste i tako iskazuju svoju vjeru. Župa 
redovito organizira posjet Mariji Bistrici i Voćinu, a vjernici rado pješače 
do Kutjeva i Našica – kazao je župnik Strnak.

ŽUPNI SLIKOPIS

Ovako je netko jednom opisao crkvu 
Našašća sv. Križa, središnje mjesto 
okupljanja vjernika župe Orahovica. 

Barokna je to građevina sagrađena 1756. 
godine koju je 1800. godine posvetio zagre-
bački biskup Maksimilijan Vrhovac. – Naziv 
crkve vezan je uz sv. Jelenu i pronalazak 
ostataka križa u Jeruzalemu za koji se pret-
postavlja da je Isusov. Uzvišenje sv. Križa 
po starom se kalendaru slavilo 3.svibnja pa 
se taj datum sada slavi i u našoj župi.  Ina-
če, nekada davno u Orahovici je postojala i 
crkva sv. Katarine, tako da u župi slavimo i 
njezin blagdan 25. studenog. Njoj je posve-
ćen lijevi oltar u župnoj crkvi, desni Majci 
Božjoj, a središnji Našašću sv. Križa. U crkvi 
se nalazi i relikvijar s moćima sv. Križa, no 
nigdje nema traga o tome kada je tamo do-
nesen –  kaže župnik Željko Strnak.

Mlade obitelji odlaze, a župa stari
Orahovica, smještena na sjevernim obron-
cima Krndije, prvi put se spominje 1228. go-
dine, a sjedište župe postala je 1334. godine. 
U posljednjih stotinu godina župu je vodilo 
šest svećenika, među njima treba posebno 
istaknuti vlč. Ivana Đanića koji je ubijen 

žuPA NAšAšĆA SVEToG kRižA u oRAHoVici 

Ljudi su predani Bogu i otvoreni 
za suradnju

1943. godine te msgr.Ivana Štrbenca koji je 
u Orahovici službovao čak 31 godinu. Na-
kon umirovljenja prije godinu dana ostao je 
u župi kao pastoralni suradnik. 

Orahovačkoj župi danas pripada deset 
sela, ukupno ima oko 4000 vjernika. – Ora-
hovica je nekada bila poznata po svojoj in-
dustriji zbog čega je bila poželjno odredište 
i u nju su se ljudi rado doseljavali. Nažalost, 
danas grad stagnira u razvoju što se odra-
žava na stanovništvo. Istina, u župi godiš-
nje bude dvadesetak vjenčanja, ali nakon 
toga mladi parovi odlaze u veće gradove. 
Zbog toga iz godine u godinu bilježimo više 
umrlih nego rođenih i slobodno se može 
reći kako župa stari – ističe župnik.

Usprkos činjenici da je u orahovačkoj 
župi sve manje mladih, ona je, dodaje njen 
župnik, itekako ‘živa’. Ni činjenica da su 
naselja u orahovačkom kraju prilično ‘ra-
štrkana’ ne ometa vjernike da se okupljaju 
na svetim misama ili nekima od župnih 
aktivnosti. Utorkom se u župi održava bi-
blijski sat na kojemu se vjernici pobliže 
upoznaju s Božjom riječju te biblijskim 
likovima i događanjima. Četvrtkom je eu-
haristijsko klanjanje, a subotom se sastaju 
ministranti. U župi djeluje i grupa odraslih 
čitača koje vodi student Ivan Andelfinger. 
Svake nedjelje izdaje se župni listić koji pri-
prema vjeroučiteljica Klaudija Nekić, inače 
i voditeljica zbora mladih u Zdencima koji 
prati orguljaš Danijel Kos. 

Crkva je uvijek puna
U župnoj crkvi u Orahovici djeluju dva zbo-
ra, a mješoviti zbor odraslih vodi orguljaši-

ca Reza Petričević. – Zajedno smo od 1991.
godine kada je bivši župnik svima za koje je 
znao da dobro pjevaju i da dolaze u crkvu 
poslao pozivnice na kojima je napisao: „ 
Pjevajte Bogu, pjevajte Bogu pjevači vrsni.“ 
Odazvali su se gotovo svi i od tada smo zajed-
no. Amateri smo, ali svi koji su nas čuli kažu 
da dobro pjevamo – rekla je gđa Petričević. 
Zbor mladih, u kojemu je 15 do 20 uglavnom 
srednjoškolaca, vodi Marija Hološ. – Zajed-
nički sastavljamo popis pjesama koje bismo 
pjevali i onda to predlažemo župniku. Po-
nekad pjesme malo ‘preradimo’, npr. da to 
bude kao gospel. Naši sastanci nisu samo da 
bismo vježbali pjevanje, nego se ujedno dru-
žimo i zabavljamo – rekla je Marija.

Za lijep izgled župne crkve u Orahovici 
dragovoljno se brinu Reza Petričević, Mara 
Rado i Branka Jeger,  a župnik kaže da su 
mu ‘desne ruke’ i Dragan Sebenji, Blaž Ma-
tek, Drago Perković, Stipo Kašić, Peja i Stipo 
Matčinković te Zvonko Jurišić.  Župnim ‘le-
gendama’ smatraju se sakristani Stjepan Ca-
badaj i Ivo Kašić, a valja istaknuti i da svaka 
filijala ima sakristana koji uređuje tamošnje 
kapele pa su one u dobrom stanju. – Ljudi su 
ovdje predani Bogu i otvoreni za svaki oblik 
suradnje. Među rijetkima župama u božić-
no vrijeme organiziramo žive jaslice, na cje-
lonoćno klanjanje uoči Uskrsa dolazi mnogo 
ljudi, a crkva je bila puna i na duhovnoj ob-
novi četvrte nedjelje nakon Uskrsa. Na mi-
sijsku nedjelju samo na prodaji kolača pri-
kupili smo 7000 kuna. Drago mi je i da je ova 
župa iznjedrila budućeg mladog svećenika 
Vedrana Kosa koji se školuje kod franjevaca 
na Trsatu – istaknuo je župnik  Strnak.

Piše: Vesna Milković

uputi li se pogled prema središtu orahovice, ma s bilo koje strane svijeta,  
s brda, iz ravnice, iz zraka, u bujnom zelenilu orahovačkog pejzaža, u vidokrugu 
je crkva. Dominira središtem grada.Gotovo četrdesetmetarski toranj gospodari 
orahovačkim nebom...



23

Broj 34    SRPANJ 2012.

KULTURA

Kao da su se upravo ovog u tradiciju 
ukorijenjenog ‘antunovskog’ koncerta 
u povijesne zidine požeške katedra-

le slile neprocjenjive i bogate silnice duha 
što ih je barokna glazbena baština utkala u 
europski i požeški kulturni prostor slave-
ći Boga i njegovo krunsko djelo – čovjeka. 
Malo toga može svjedočiti tu uzvišenu po-
veznicu univerzalnom snagom kojom pro-
govara jezik vrhunske glazbe, a koncertna 
večer uz svetkovinu sv. Antuna Padovan-
skog 12. lipnja potvrdila je to istinski, u pu-
noj dimenziji.

Radost muziciranja
Ništa ne stvara takvu čudesnu sinergiju 
glazbenika i publike kakvu može stvoriti 
iskustvo ljepote i istinska  radost muzici-
ranja. Upravo to je ovaj put  donio sjajem 
natopljen talijanski barok koji je zvukovne 
boje bogatog instrumentarija gudača, pu-
hača, čembala i uistinu ‘kraljevskih’ orgulja 
otvarao besprijekornoj akustici katedrale.

Darovite sopranistice
– Talijanski barok dao je mnoga kapitalna 
djela orguljaške glazbe, neka od njih pot-
pisuje veliki venecijanski majstor Antonio 
Vivaldi. Njegova veličanstvena ‘Gloria’, 
kantata za zbor, solo i orkestar jedna je od 
takvih, ovaj put u izvedbi komornog orke-
stra, domaćeg zbora i mladog solističkog 
‘dvojca’, darovitih sopranistica sestara Ane 
i Marije Ticl. Naravno, tu je i virtuozni Vi-
valdijev Koncert za dvije trublje i gudače u 
C-duru, jedno od najizvođenijih i najpopu-
larnijih djela venecijanskog baroka kojim 

oDRžAN TRADicioNAlNi ’ANTuNoVSki’ koNcERT u PožEškoj kATEDRAli 

Svetkovina duha u baroknoj glazbenoj raskoši
Piše: Sanja Najvirt • Snimio: Duško Mirković

su nas u iznimnu koncertnu odiseju uvela 
dvojica sjajnih i požeškoj publici dobro po-
znatih interpreta – Dario Teskera i Krešimir 
Fabijanić – ističe orguljaš i zborovođa Alen 
Kopunović Legetin. 

Ambiciozan repertoar
Osebujni talijanski barokni stil nadahnuo 
je i velikoga G. F. Händela koji je svoju, u 
nas rijetko izvođenu, veliku kantatu ‘Chan-
dos Anthem’ posvetio vojvodi od Chandosa, 
svojemu patronu. Njemu u čast praizvede-
na je 1719. u londonskoj crkvi sv. Lovre pod 
ravnanjem i uz orguljsku pratnju samoga 
Händela. Valja napomenuti da je požeški 
katedralni zbor s baritonom Antonijem Bo-
gojevićem upravo u izvedbi ovoga djela po-
tvrdio svoj izvanredni pjevački potencijal, a 
uistinu je i rijetko da se na programu jedno-
ga koncerta zbog svoje složenosti i veličine 
nađu istodobno dvije kantate, ovaj put uz 
Händelovu i Vivaldijeva. Takav ambiciozni 
repertoarni odabir pred izvođače ovdje u 
požeškoj katedrali stavio je uistinu zahtjev-
nu zadaću i nesvakidašnji izazov, no dojam 
što su ga na publiku ostavile snaga i bespri-
jekorne izvedbe bio je uistinu toga vrijedan.    

Njegovanje požeške duhovnosti
Poznato je kako je Vivaldi često bio uzorom 
i velikom lajpciškom kantoru J. Sebastianu 
Bachu pa se na programu našao i njegov 
koral ‘Meinen Jesum lass ich nicht’ s pre-
krasnim oboističkim solom Dubrovčanke 
Jelene Đapić. 

Bila je to ujedno i glazbena čestitka bi-
skupu msgr. dr. Antunu Škvorčeviću pri-

Glazba ima moć doprijeti do istinske dubine 
ljudskog bića i u njoj ostvariti stanje otajstve-

ne čovjekove blizine samome sebi i duhovne puni-
ne, koja nije ništa drugo nego Božja blizina, susret. 
Koncerti u katedrali sasvim su posebno njegovanje 
požeške duhovnosti koja ima vrijedan i jedinstven 
kontinuitet – istaknuo je biskup Škvorčević.

godom četrdesete obljetnice svećeništva, 
petnaeste obljetnice biskupstva i imenda-
na koju je riječima izrazio prepošt Stolnog 
kaptola msgr. Josip Devčić. 

Biskup je zahvalio pjevačima, svirači-
ma, zborovođi i orguljašu za snažno isku-
stvo koje su podarili brojnim slušateljima 
istaknuvši kako glazba ima moć doprijeti 
do istinske dubine ljudskog bića i u njoj 
ostvariti stanje otajstvene čovjekove bli-
zine samome sebi i duhovne punine koja 
nije ništa drugo nego Božja blizina, susret. 
Kazao je da su koncerti u katedrali sasvim 
posebno njegovanje požeške duhovnosti 
koja ima vrijedan i jedinstven kontinuitet. 
Zahvalio je svima nazočnima što su mu 
tijekom petnaest godina biskupske službe 
pomogli da može što bolje vršiti svoje po-
slanje duhovnog služenja.
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Piše: Zlatko Papac

Ukorak s liturgijskim vremenom

SEDAMNAESTA NEDJELJA KROZ GODINU

PETNAESTA NEDJELJA KROZ GODINU

ŠESNAESTA NEDJELJA KROZ GODINU

Pred nama je prorok Amos – stočar i gajitelj 
divljih smokava – kojega je Bog pozvao od 
stada da bude narodu navjestitelj poruke 
Božje. Ovdje je jasna i čudesno divna poru-
ka: Bog u svoju službu zove i poziva svako-
ga – kad hoće, gdje hoće i koliko hoće. To 
je odmah slika i tvrdnja: svi smo stvoreni i 
rođeni da živimo i životom svjedočimo čiji 
smo i za što smo na svijetu. Jedni će svoju 
zadaću činiti i učiniti divno i svečano, drugi 
će je propustiti i zanemariti. A na kraju će 
svatko polagati račun. Proroku su savjeto-
vali da bježi i čuva svoj život, a on ostaje uz 
poziv koji mu je upravio Gospodin.

Slijedi veličajni kristološki himan koji je 
skladao sveti Pavao. Četiri su u Novom za-
vjetu – jedan ljepši i zanosniji od drugoga. 
Teško bi bilo ustvrditi koji je bolji, divniji 
i zanosniji. Sva su četiri remek-djelo Duha 
Svetoga i apostola Pavla. Zaustavi se, kr-
šćanska dušo, pred riječima ovoga himna, 
pa slušaj i sanjaj što o tebi – i o svakom čo-
vjeku – misli i sanja Tvoj Bog. Svakoga je 
Bog izmislio, stvorio i pozvao u zemaljsku 
povijest. I svatko treba dokazati svojim ži-
votom tko je i kakav je. Milijuni će uzrasti 
sve do neba kamo su i pozvani. A mnogi će 
zakržljati i ne će se odazvati veličajnom po-

zivu i božanskom Pozivatelju.
Evanđeoski nas odlomak podsjeća da 

smo pozvani u život i poslani u svijet. Baš 
ovako kao što Isus šalje svoje učenike: dva 
po dva, da jedan drugome bude i uzor i 
potpora. Zadaća im je: u svaku kuću, u 
koju uđu, da donose mir. Da bi ga mogli 
donijeti, najprije moraju sami biti u miru 
s Bogom, jedan drugim, i obojica zajedno 
sa svima ostalima. Ne može se donijeti ni-
kamo mir ako ga najprije nemamo u sebi i 
sa sobom. Nema mira u svijetu dok su lju-
di sami sa sobom u nemiru ili su zavađeni 
jedni s drugima.

Pavao nas moli i zaklinje da živimo do-
stojno poziva kojim smo pozvani. Mi uvijek 
zaboravljamo na što smo pozvani živeći u 
običnosti dana i vremena. A pozvani smo: 
živjeti slično Gospodinu. Čitajte kako su ži-
vjeli sveci – sveti Antun, sveti Franjo, sveta 
Terezija i milijuni drugih. Čitajte i pitajte 
kako je živio svete uspomene naš velikan 
blaženi Alojzije Stepinac. U najbjednijem 
okružju bio je proplamsaj neba. U komuni-
stičkoj sredini živio je svetački. Usporedite 
svoj život s njegovim, pa ćete se zastidjeti. U 
slobodi smo, a živimo u verigama zla i gri-
jehâ, klevetâ i mržnje, neljudskosti i svađâ.

U Evanđelju je Isus predvoditelj – vodi 
silno mnoštvo za sobom. A oni – željni biti 
uz Isusa, zaboravljaju i na kruh, kojim se 
uzdržava tijelo i život. Isus pak, gledajući 
ih, sažali se nad njima, i čini čudo: hrani ih 
u pustinjskom kraju da ne klonu na putu. 
Nije li ovo preludij i uvod u euharistijsko 
čudo koje će im darovati uoči svoje muke. 
Sada ih hrani kruhom da ne klonu na putu, 
a na posljednjoj večeri dat će im hranu za 
život vječni. Divna li Isusa! Brine se za naš 
zemaljski život, koji je uvod u nebeski život. 

ne kreću – niti djeluju – u  svoje ime. Oni 
su poslanici Gospodinovi i Gospodinovu 
poruku kazuju i donose svojim – ili  bolje 
– Gospodinovim slušateljima i vjernicima.

Odlomak Knjige o kraljevima divan je pre-
ludij u evanđeoski tekst. Starozavjetni je 
odlomak preludij, a evanđeoski odlomak 
postludij. Kao da slušamo divnu glazbu 
koja nam kazuje sadržaj života. Radujte se 
uvodu i kličite u nastavku i u fi nalu glazbe-
ne svečanosti.

sada, nekoć. U ova je dva vremenska prilo-
ga sročen sav sadržaj pojedinačne, narodne 
i sveljudske povijesti. Sada – po krštenju se 
nalazimo u Kristu Isusu. Nekoć bijasmo da-
leko. Iz daljina dođosmo blizu – po Krvi Kri-
stovoj. I trebali bismo se svakog dana po tisu-
ću puta pitati: jesmo li još uvijek blizu Kristu, 
ili smo se – griješeći – udaljili od Njega.

Evanđeoski je odlomak veličajni čas i 
događaj: kad se apostoli vratiše sa svog mi-
sijskog puta. Puni dojmovâ sa svog apostol-
skog pohoda izvješćuju Gospodina o sreći 
koju su imali i doživjeli na svom pohodu. U 
izvješću se osjeća njihova želja da što prije 
opet krenu na takav pohod. A Isus? On ih 
zove i poziva u tišinu i sabranu molitvu. Ne 
može se apostolski djelovati bez tišine, mo-
litve i susreta s Gospodinom. Navjestitelji 

OSAMNAESTA NEDJELJA KROZ GODINU

Da bismo razumjeli odlomak iz Knjige Izlaska, sjetimo se svoje Hr-
vatske stvarnosti, koju možemo prereći s dvije riječi: sada – prije. 
Sada smo svoji i u slobodi. A prije bijasmo na razmeđu; kao da nas 
nije ni bilo. Sad imamo državu, a prije smo o njoj sanjali. Sada ima-
mo ime, a prije su se s nama igrali, kao da nas ni nema. Ponavlja se 
slična povijest kao s Izraelcima. Iz ropstva su povedeni u slobodu. 
Evo ih na putu u domovinu, bez koje su živjeli u ropstvu. A oni – 
umjesto da su sretni i da zahvaljuju za slobodu – mrmljaju. Zar to ne 
čujemo i ne doživljavamo svakog dana i u svojoj Hrvatskoj. Za sta-
rozavjetni narod slušamo Božji proglas: čuo sam mrmljanje sinova 
Izraelovih. Neka ne čuje naše mrmljanje nego hrvatski hvalospjev 
za državu i slobodu u svojoj Hrvatskoj.

Kako li se divno nadovezuje odlomak Poslanice Efežanima: Ne 
živite više kao što pogani žive. Postali ste slobodni po krštenju; 
možete slobodno pred Boga; a prije dvadesetak godina i politič-
ki – svoji na svome! Hrvati u Hrvatskoj! Ne zaboravljajte ni ono 
Božje, ni ovo narodno! Oba su dara neizreciva i skupo plaćena! 
Ne igrajte se ni svojom svetošću, ni narodnošću, nego se ponosite 
i jednim i drugim! Božji ste i svoji ste! A oboje se može – i izgu-
biti, i očuvati! Evanđeoski je odlomak preludij u veličajni Isusov 
euharistijski govor. Ondašnji ga Isusovi slušatelji nisu razumjeli. 
A razumijemo li ga mi danas? Oni su tražili kruh zemaljski, a 
Isus im obećava i daruje kruh nebeski. Nismo li i mi danas slični 
ondašnjim Isusovim slušateljima? Brinemo se samo za kruh ze-
maljski i prolazni. A za kruh nebeski i euharistijski nemamo ni 
vremena, ni odanosti, ni pobožnosti, ni vjere.

Stigosmo u čudesnu knjigu proroka Jeremi-
je. U ovom današnjem odlomku imamo če-
tiri puta pripjev: riječ je Gospodnja. Trebalo 
bi zastati i začuditi se: da u ljudskoj riječi 
do nas stiže riječ Gospodnja. Bog se služi 
našim riječima da nam rekne svoju riječ i 
svoju poruku. Blaženih li koji tako slušaju 
i primaju sve proglase u liturgiji. Ovdje ču-
jemo da Bog govori protiv pastira koji na-
pasaju sebe, a zaboravljaju stado. Kad se to 
dogodi, onda sam Bog stupa na pozornicu 
da pase svoje stado. Ako oni – i uz najbolju 
volju – ne mogu izvršiti Gospodinove želje, 
Bog im obećava Pastira koji će ih izvršiti i 
tako spasiti Izrael.

Nastavljamo Poslanicu Efežanima. Odlo-
mak je kao zrcalo u kojem bismo se morali 
ogledati. Sve je stavljeno pod dva predznaka: 
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UZNESENJE BLAŽENE DJEVICE MARIJE

DEVETNAESTA NEDJELJA KROZ GODINU

DVADESETA NEDJELJA KROZ GODINU

DVADESET I PRVA NEDJELJA KROZ GODINU

Danas je pred nama prorok Ilija, staroza-
vjetni velikan, Zaštitnik Bosne i Hercegovi-
ne. Na putu je – zapravo u bijegu – od onih 
koji traže njegov život. Stigao je u pustinjski 
kraj, u kojem nema ni vode ni kruha, ni ži-
vota. Sam ga Bog hrani i poji na čudesni na-
čin. Nije li ovo divna slika našeg zemaljskog 
života. Svi smo u bijegu i na putu u nebeski 
svijet. Tko se za nebo čuva i u nebo putuje, 
dospjet će na nebeska vrata. Hrana je na 
tom putu molitva i Euharistija. Bog nas ne 

Danas i djeca vide kako se grade kuće. Gotovo da nema mjestanca 
u kojem se ne bi nešto gradilo. U biblijskom odlomku čitamo i slu-
šamo kako je Mudrost sazidala sebi kući i otesala sedam stupova. 
Smijem li ovo prevesti? Svakako! Ova Mudrost je sâm Bog Isus Krist. 
A sedam je stupova sedam svetih sakramenata po kojima nastaje i 
dobiva svoj sjaj i čar kuća Božja, sveta Crkva. Nismo mi njezini gra-
ditelji, nego Bog! A ova kuća – Crkva Božja – naš je stan u prostoru i 
vremenu. Blaženih li koji borave u kući Božjoj, svetoj Crkvi!

Kako li se divno nadovezuje parenetski dio Poslanice Efežani-
ma: Pomno razmotrite kako živite! Može se živjeti punim životom 
– ljudskim i kršćanskim. A može se i “živjeti” na sramotu sebi i 
svome Bogu. Neka nas takva života čuva i sačuva dobri Bog. Pavao 
nastavlja, kako nam je živjeti: Ne kao ludi, nego kao mudri. Svat-
ko voli kad nas oslovljavaju mudrima; samo je pitanje jesmo li to. 
Stavite se na vagu i pitajte se: Jeste li mudri ako mislite samo na 
zemlju i život na njoj, a o nebu ne vodite nikakvu brigu?

Evanđelje je o Kruhu života, koji naš ovozemaljski život čuva 
za život vječni. Ovo je svečani Isusov govor o tajni nad tajnama, o 
Kruhu života, o Euharistiji. Jedino taj kruh daje život vječni. Jedino 
po tom kruhu mi smo već na zemlji nebesnici. Jedino po kruhu 
euharistijskom posjedujemo život vječni. Po njemu smo već na 
zemlji nebesnici.

Kojega li čuda u današnjem danu i blagda-
nu! Kao što su na Blagovijest, i na Božić, stigli 
nebo i Bog na našu zemlju, tako su danas sti-
gli zemlja i čovjek na nebo. Samo Bog može 
izreći i opisati ova dva dana i blagdana do 
kraja. Otvorimo uho i srce da čujemo i shva-
timo uzvišenost i milje današnjega dana. 
Ivan počinje baš onako kako bismo i mi po-
čeli školsku zadaću: Otvori se hram Božji na 
nebu. Time nas odmah zove i poziva da se za-
gledamo Jer, tko nije nikad zagledan u nebo, 
bojat će se da u nj ne će ni stići. Stoga je po-
trebno barem danas, pa o Božiću, o Uskrsu, o 
Duhovima … stati pred otvoreno nebo. Danas 
nam Bog pokazuje u svome nebu Mariju? Ne 
sebe, nego Ženu zaodjenutu suncem! Ovo je 
Sunce njezin i naš Bog! Ona je odjevena Bo-
gom! Pred njom je i zmaj, stara zmija, koja je 
milijune prije nas prevarila i  odvela od neba. 
Bojmo se, da i nas ne prevari! Čuvat će nas i 
sačuvati povezanost s Marijom! 

Pavlov uskrsni himan poziv je i nama 
da živimo kao uskrsli ljudi. Uskrsnuće se 

Odlomak Jozuine knjige pravo je čudo. Zove 
nas i poziva na odluku i opredjeljenje. Dok 
živimo, odlučujemo i biramo. Hodočastimo 
kroz život ili ljenčarimo i lutamo. Što izabe-
remo, to ćemo imati. Onda su Izraelci – na 
Jozuin poziv – izabrali Gospodina. Slušajući 
Jozuu, sjetimo se što smo mi u Novom zavje-
tu dobili. Postali smo djecom Božjom. Stav-
ljeni smo na put u nebeski svijet. 

Pavao nastavlja doslovno istim putem: 
Podložni budite jedni drugima u strahu 
Kristovu. Vodite jedni druge u nebo i ne-
beski svijet. Poštivajte jedni druge i upri-
sutnjujte nebo na zemlji. Budete li u svom 
zemaljskom životu hodočasnici u nebeski 
svijet – čuvajući jedni druge – onda ćete u 
taj svijet i stići. Zanemarite li brigu jedni za 
druge, mogli biste proigrati svoje nebo i ne-
besku dimenziju svoga bića. A to je najveća 

nesreća koja nam se može dogoditi.
Evanđeoski je odlomak fi nale Isusova 

euharistijskog govora. Prava tuga i nevo-
lja. Umjesto da su ljudi prihvatili božanski 
dar i ponudu, oni su se okrenuli od Isusa 
i krenuli svojim putem.  Isus izriče tužnu 
stvarnost: Ima ih među vama koji ne vje-
ruju. Jao, da nisam i ja među njima? Da 
nisu moja braća i sestre u njihovu druš-
tvu? 

I gle božanskog čuda koje moramo 
uočiti. Isus se nije začudio što ga ostavlja-
ju, čak je ponudio tu mogućnost i svojim 
učenicima: Da možda i vi ne kanite otići? 
Isus bijaše spreman ostati sâm, ali nika-
ko poreći dar i ponudu, koju je stavio na 
izbor čovjeku i ljudima. Ne dao Bog da ja 
ili itko od mojih suvremenikâ, iz zemlje 
Hrvatske, bude taj koji će ostaviti Gospo-
dina Isusa.
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ostavlja bez sebe, ni same! 
Odlomak Poslanice Efežanima poči-

nje negativnom zapovijeđu: Ne žalostite 
Duha Svetoga, Božjega, kojim ste opečaće-
ni! Hodočasnici smo u nebeski svijet – sve 
od krštenja. U tom bismo svijetu trebali 
ustrajati sve do nebeskih vrata. Uvjet je: 
Ne žalostite Duha Svetoga. Prevedeno: Ne 
griješite, budite i živite u prijateljstvu s 
Bogom. Kako li to često zaboravljamo, pa 
živimo ne u Božjim blizinama, nego u bli-

zinama zla i grijeha. Kao da nismo na putu 
u nebeski i Božji svijet. Pavao nas upućuje 
i uči kako se moramo vladati: Budite jedni 
drugima dobrostivi, milosrdni; praštajte 
jedni drugima. Budite nasljedovatelji Božji!

Nastavlja se čudesni Isusov euharistijski 
govor, a ondašnji ga slušatelji nisu ni razu-
mjeli, ni prihvatili. Razumijemo li mi Isuso-
vu riječ o najvećoj tajni kršćanstva? Bacimo 
se na koljena pred ovom najvećom Tajnom 
kršćanstva! Molimo za dar vjere u ovu tajnu! 

dogodilo već na našem krštenju. I, ako 
se nismo vratili u strahotu grijeha, onda 
smo u uskrsnoj bjelini – slaveći Marijino 
Uznesenje, i svoju budućnost. Čujmo Pa-
vla: Prvina Krist – on je Prvak novosti i 
Uskrsnuća. Za njim je Marija, uskrsla i 
na nebo uznesena – dušom i tijelom. Na 
Sudnji će dan s njom u zajedništvu biti 
svi uskrsnici. Hoću li i ja biti u tom broju 
uskrsnikâ?

Današnje Evanđelje stavlja pred nas 
dvije molitve – prva molitva Marijine ro-
dice svete Elizabete, druga Marijina – dva 
najdulja sveta teksta što ih izgovaraju 
žene! Obje bi ove molitve trebalo moli-
ti svakoga dana. Elizabeta blagoslivlje i 
hvali Mariju koja je postala majkom Gos-
podinovom! Marija odgovara najljepšom 
himnom koju Crkva moli svakoga dana. 
Čitajte ove dvije molitve! Učite ih i naučite 
naizust! To su dva najdulja teksta što ih u 
Evanđelju izgovaraju žene! Čitajmo ih, slu-
šajmo ih, divimo se i zahvaljujmo za njih!
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Talent za golmana
Nogometom se počeo baviti nakon doselje-
nju u sadašnju svoju župu Kaptol prije 16 
godina, odnosno kada je pošao u prvi ra-
zred osnovne škole. – Htio sam biti igrač, ali 
kada sam vidio da golmani ne moraju trčati 
kao igrači odlučio sam postati golman. U 
juniorima sam se htio prebaciti u igru, ali 
onda su me treneri odgovorili rekavši mi da 
imam talenta za golmana. A to se potvrdi-
lo i kada sam kao 18-godišnji  junior dobio 
poziv osječkog trenera da dođem k njima, 
ali nažalost zbog niza okolnosti to se nije 
ostvarilo. Naime, mi smo s Osijekom igrali 
u kupu gdje me je zapazio njihov trener – 
kaže Darijo koji je ubrzo nakon toga napra-
vio dvogodišnju stanku zbog studija.

Čitanje igre
Unatoč tomu, u netom završenoj sezoni po-
kazao je izvanrednu formu iako ponekad 
nije mogao trenirati kao njegovi suigrači. 

DARijo PAViĆ, jEDAN oD NAjboljiH  GolmANA žuPANijSkE liGE i PASTolARNi VijEĆNik u kAPTolu

Molitva krunice pomaže mi u teškim trenutcima, 
ali njome i zahvaljujem za radost u životu

U međuvremenu je dobio i novu ponudu 
za  igranje u klubu koji je u višem rangu. 
Iako na prvi pogled izgleda da je najlakše 
biti golman, to ipak nije tako. – Mislim da 
je golman taj koji treba razmišljati više od 
svih igrača jer on ima pregled igre i njome 
treba upravljati. Trener zna reći da je gol-
man gazda na terenu i treba paziti da se 
poštuje formacija koju je trener odredio, 
odnosno navoditi igrače da ju provode. Gol-
man mora znati čitati igru kako bi usmje-
ravao svoje igrače i upravljao  utakmicom. 
Igrač to ne može jer mora razmišljati kako 
će odigrati svoju ulogu – objasnio je Darijo 
koji više nema profesionalnih ambicija, ali 
koji bi se zadovoljio igranjem u trećoj ligi. 
Očekuje da će, baveći se sportom, lakše pro-
naći i posao kada uskoro diplomira. 

Bogu sve dugujemo
Na bavljenje sportom poticao ga je njegov 
pokojni otac koji je smatrao da je bolje da se 
djeca bave sportom nego da budu po kafići-
ma, piju i puše. – Mama nas je također po-
državala u bavljenju sportom, ali je uvijek 
dodavala da ne zaboravimo da postoji net-
ko na nebu koji nam dopušta da smo živi, 
zdravi i da se možemo nečim baviti. Uvijek 
je govorila da ne smijemo zanemariti dra-
gog Boga jer njemu sve dugujemo. I moj po-
kojni župnik Vlado Virag podržavao nas je 
u nogometu, ali nije dopuštao da zbog igre 
zapostavljamo misna slavlja,  pobožnosti 
križnog puta, svibanjske ili listopadske po-
božnosti. Ako je netko zbog utakmice pro-
pustio misu, znao je pitati: „Što će donijeti 
sveta lopta?“  Kako ne bismo zakasnili na 
križni put, znali smo moliti trenera da nas 

Piše: Ljiljana Marić • Snimio: Duško Mirković

Darijo Pavić, 23-godišnji apsolvent stručnog studija elektrotehnike na 
osječkom Elektrotehničkom fakultetu, dugogodišnji je golman  

Nk kaptol iz istoimenog mjesta. Njegov klub osvojio je drugo mjesto u 
županijskoj nogometnoj ligi, a on slovi kao jedan od najboljih golmana 
te lige. u svojoj župi izabran je za pastoralnog vijećnika, a po potrebi, 

kada su veća slavlja, i ministrira. 

pusti ranije pa smo s treninga trčali  u cr-
kvu – prisjeća se Darijo. S njime u istom klu-
bu igra i njegov mlađi 19-godišnji brat Josip.

Obitelj je najvažnija
Za postojanost u vjeri, dodaje, najvažnija je 
obitelj. Teško mu je kada zbog posla u kafi-
ću ne može nedjeljom na svetu misu tada 
mu je cijeli tjedan prazan. 

– Kada mi se to dogodi, uzmem krunicu 
u ruke i izmolim. Ta mi je molitva posebna 
draga, naučio sam je u obitelji. Kada smo 
bili mali, u korizmi smo to svaku večer mo-
lili, svatko jedan ‘desetić’ i tako sam je na-
učio molitvu. Kada god osjetim prazninu 
u sebi, kada mi nešto ne ide od ruke, kada 
nisam raspoložen, onda uzmem krunicu u 
ruke, ali isto tako molim je i kada osjetim 
potrebu da za nešto lijepo zahvalim Bogu. 
Osim krunice često u ruke uzmem knjigu 
Nasljeduj Krista koju mi je za 18. rođendan 
poklonio vlč. Želimir Žuljević koji je tada 
bio na zamjeni u našoj župi. To je izvrsna 
knjiga jer u njoj postoje tekstovi za različito 
čovjekovo ponašanje, npr. kada si sretan, 
kada si tužan, kada si razdražen itd. Mene 
ta knjiga uvijek ‘digne’, baš sam je zavolio i 
preporučio bih je svakome. Lijepe savjete i 

što se tiče sporta i vjere do-
bio sam od župnika Nikole 
Jušića  – ističe Darijo. Za 
vrijeme studija povreme-
no je pohađao i studentski 
vjeronauk koji je vodio 
p. Arkadisuz Krasicki što 
mu je također pomoglo da 
učvrsti svoju vjeru. Sudje-
lovao je na susretu mladih 
u Zadru, a još uvijek če-
zne za odlaskom na jedan 
svjetski susret mladih. 
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PROMIŠLJANJA I  KRŠTENJA

Krštenje osmoga djeteta obitelji Kovačević u Rajiću
Na blagdan sv. Tome Apostola 4. srpnja župa Rajić proslavila je svoga nebe-
skog zaštitnika. Svečano euharistijsko slavlje predvodio je biskup Antun Škvor-
čević tijekom kojega je krstio Luciju, osmo dijete u obitelji Marijana i Marine 
Kovačević. U uvodnoj riječi kazao je kako župa Rajić ovih dana ima nekoliko 
slavlja, među kojima je svećeničko ređenje njihova župljanina Ivana Certića 
prošle subote u požeškoj katedrali, danas svetkovina zaštitnika sv. Tome i kr-
štenje osmoga djeteta u obitelji Kovačević te iduće nedjelje mlada misa njiho-
va mladomisnika. Istaknuo je da se raduje svim navedenim slavljima, a osobito 
krštenju male Lucije čijim roditeljima iskazuje poštovanje i zahvalnost što su 
je primili u život i posvjedočili opredijeljenost za čovjeka kao najveće blago. 
 U homiliji biskup je podsjetio da smo kao vjernici i Crkva djelo uskrsloga Isusa. 
Pozvao je Rajićane da se današnjim slavljem učvrste u toj ugrađenosti u Isusa 
Krista, koji je zaglavni kamen na koji se oslanja sve stvoreno i u njem nalazi svoj 
smisao. Potaknuo je da toj Isusovoj trajnosti dadnu šansu svaki dan, nastojeći 
živjeti po Isusovim načelima. Završio je sa željom i molitvom da i mali kamen 
života krštenice Lucije bude ugrađen u Isusovo nerazorivo zdanje, da je nikakva 
poteškoća ne smrvi tijekom života. Nakon euharistijskog slavlja biskup se susreo 
s obitelji Kovačević, podijelio radost s brojnom djecom, uručio im pomoć i daro-
ve. (I. I. • Snimio: Goran Lukić)

V eliki duhovni mislilac, mirotvorac, pi-
sac, kršćanin prošloga stoljeća i trapi-
stički redovnik Thomas Merton, razmi-

šljajući o potrebi duboke vjere i nutarnjega 
odnosa s Isusom Kristom u životu svakoga 
vjernika, jednom je prigodom zapisao: „Vje-
ra je odbacivanje svega što nije Krist kako bi 
se sav život, sva istina, sva nada, sva stvar-
nost mogla tražiti i naći u Kristu.“ 

Proživljena vjera
Ne treba nas začuditi takav stil i snažan kri-
stološki način očitovanja Mertonove vjere 
jer moramo znati da čitajući njegove knjige, 
članke, misli i razmišljajući o njegovu živo-
tu imamo „posla“ s čovjekom koji je duboko 
proživio svoju vjeru, koji je snažno iskustvo 
Kristove blizine pretakao u svoj svakod-
nevni život i neprestano ostvarivao Isusove 
zapovijedi ljubavi. Zato nam Merton može 
biti od velike pomoći. Ove citirane riječi 
mogu nas asocirati i na riječi sv. Pavla koje 
je zapisao u Poslanici Galaćanima: „Živim, 
ali ne više ja, nego živi u meni Krist“(Gal, 
2,20). Ako želimo istinski vjerovati, Isus od 
nas zahtijeva da iz svojega života izbacimo 
sve ono što nas na bilo koji način priječi da 
se do kraja predamo njemu i njegovoj volji. 

Isus je zahtjevan
Evanđelje uistinu zahtijeva čitavoga čo-
vjeka, zahtijeva od čovjeka da mu učini 
čin predanosti bez pridržaja. I sami smo 
svjedoci činjenice da je Isus bio zahtjevan 
prema svojim učenicima, da nas je pozivao 
na savršenstvo, ono isto kakvo je u njegova 
Oca. I sama Crkva, kao Kristovo Tijelo, kao 
njegov instrument u ovome svijetu, poziva 
nas na svetost u svojim dokumentima. Po-
stići svetost znači početi dublje razmišljati 
što je to vjera i kako vjerovati. Vjera nije 
samo puko vjerovanje u vjerske istine i u 
činjenicu da Bog postoji. Vjerovati znači 
predati svoj život Bogu, vjerovati ono što 

Pavle Primorac ususret Godini vjere

Cjelovito prihvaćanje Isusa Krista
nam je on rekao i posvjedočio u nadahnu-
tim spisima – Bibliji, gestama i riječima (ge-
stis et verbis). Bog nam je u Starom zavjetu, 
ali na osobit način u novozavjetnoj objavi 
kroz objavu Isusa Krista progovorio rije-
čima kroz poziv na obraćenje i predanost 
života, ali progovorio je i djelima. Isus je 
imao sućuti i ljubavi za sve one koji su na 
bilo koji način bili ugroženi, imao je ljubavi 
za grješnike. Drugim riječima, jednostavno 
sročeno – došao je spasiti izgubljeno.

Traže se korisni kršćani
Tko to od nas nije izgubljen? Tko to od nas 
nije grješan? Tko to od nas nije slab? Sva-
kome od nas potrebna je Božja ljubav, Isu-
sova milost, njegova sućut i dobrota. Jer, 
kada sve te darove na temelju naše vjere 
primimo od Isusa, dobit ćemo snagu da onu 
istu ljubav koju Isus ima prema nama mi 
pokazujemo prema drugim ljudima jer na 
to smo kao kršćani pozvani. Sjetimo se na 
što nas Isus upozorava: „Vi ste sol zemlje. 
Ali ako sol obljutavi, čime će se ona osoliti? 
Nije više ni za što, nego da se baci van i da 
ljudi po njoj gaze“ (Mt,5,13). Isus traži kori-
sne kršćane. Isus traži one koji će biti nje-
gova sredstva spasenja. Isus traži one koje 
će poslati da šire njegovu ljubav i njegovo 
evanđelje. A svega toga nema bez unutar-
njeg zajedništva s njime. 

Vide li se plodovi naše vjere?
Poštovani čitatelji, braćo i sestre, sebe, kao i 
sve vas pozivam da svi zajedno razmislimo 
i pitamo same sebe kakav je naš unutarnji 
život. Ako hranimo svoju dušu sakramen-
tima, ako se redovito molimo i radimo na 
sebi, ako čitamo Bibliju, vide li se plodovi 
svega toga? Rastemo li u Duhu i ljubavi? Po-
kazujemo li ono što smo u srcu proživjeli u 
našem životu. Prihvaćamo li Isusa za svoga 
unutarnjeg Učitelja? Jesmo li otvoreni poti-
cajima njegove ljubavi i milosrđa? 

K R Š T E N J A

Najvažnije biti budan
Da bismo postigli stanje predanosti Isusu, 
nužno je učiniti ono na što nas potiče Tho-
mas Merton, a to je odbaciti iz svoga života 
sve ono što nije Kristovo. Ali nemojmo mi-
sliti da ćemo stanje određene duhovne sa-
vršenosti postići preko noći. Raditi na sebi, 
na svojem duhovnom životu, na svojemu du-
hovnom rastu potrebno je cijeli život. I naj-
važnije je biti budan. Paziti da ne padnemo u 
grijeh, a ako padnemo, da se ne zadržavamo 
u njemu. Važno je i bitno – dići se i ići napri-
jed. To je vjera! To je borba! To je predanost i 
ljubav prema Isusu. Vjerujmo njemu i plodo-
vi neće izostati. Ako su mogli razni poznati i 
anonimni Kristovi svjedoci duboko zaživjeti 
evanđelje i dali svjedočanstvo za Krista, za-
što ne bismo mogli mi? Nije neizvedivo, da-
pače. Krenimo u avanturu za Kristom i nika-
da nam u životu neće biti dosadno. To nam 
Krist jamči, a svršetak je život vječni. 



STjEPAN šPoljARiĆ iZ ADžAmoVAcA VEĆ 84 GoDiNE HoDoČASTi  DuHu SVETomE u PožEGu

Bez molitve našoj duši nema života. To 
dobro zna i osamdesetogodišnja Man-
da Labavić iz Biloga Briga. 

– Puno toga zapamtila sam iz djetinjstva. 
U ovim godinama ponešto i zaboravim, ali 
ono što sam naučila kao dijete, sasvim mi je 
svježe u pamćenju. To se ne zaboravlja. Uda-
la sam se u Bili Brig i dok su djeca bila mala, 
iskreno govoreći, nisam imala puno vremena 

Stjepana Špoljarića u Adžamovcima svi znaju, 
ali tek kad pitate za djeda Stipca jer ga tako  
od davnine zovu. Usprkos tomu što je navršio 

98 godina djed Stipac je još uvijek pun vitalnosti, 
dobra pamćenja i vida. Živi u lijepoj, starinskoj, sla-
vonskoj kući sa snahom Zlatom. Njezin suprug Želj-
ko, Stipčev sin, umro je 2007. godine. Zlata ima dva 
sina, oni obitelji i obveze, a ona i djed rade, mole se 
Bogu i lijepo se slažu.

Stjepan Špoljarić sa svojom pokojnom supru-
gom Anom u braku je proveo 55 godina, odgajaju-
ći djecu, radeći, sve pouzdanje stavljajući u Boga, 
znajući da će tako sve biti dobro.  Zahvalan je 
dragom Bogu jer se kao mlad jako razbolio i bio 
velika briga roditeljima koji su strepili za njegov 
život. – Kad više nisu znali što će, moja tetka Ana 
se „umiješala“ i zavjetovala me Duhu Svetom. Tako 
sam se ja od svoje 14. godine redovito molio Duhu 
Svetome i svake godine za Duhove hodočastio u Po-
žegu, u crkvu Duha Svetog. Kada sam bio mladić, 
išlo se pješice iz Starog Petrova Sela bez obzira na 
vremenske prilike. Znali smo nakon pobožnosti i 
svete mise ostati i noćiti, pa sutradan nazad. Kasni-

Iako ima 98 godina, svaki dan čita Bibliju bez naočala
je se već moglo vlakom 
i automobilima, no ja 
sam, kad se više nije 
pješačilo, svake godine 
na Duhove odlazio u 
Požegu biciklom. To je 
znak moje zahvalnosti 
dragom Bogu i Trećoj 
Božanskoj Osobi što 
sam ozdravio i, kako vi-
dite, dočekao lijepe go-
dine. Danas mi snaha i 
unuci ne daju biciklom, 
boje se, pa me unuk na 
Duhove u Požegu vozi 
automobilom, ali važno 
je da sam ondje – kaže 
djed Stipac. 

Moli se Stipac redo-
vito i sv. Antunu Padovanskom, svakodnevno čita 
Bibliju, ali i drugo duhovno štivo koje mu dođe 
pod ruku. Čita djed bez naočala. Najsitnija slova. 
I ništa ne zaboravlja. Bistra uma, svakodnevno 
sa snahom planira, radi u vrtu, uređuje dvorište, 
kosi običnom kosom, cijepa drva,  brusi, radi na 
„cirkularu“. Bio je i tamburaš, kakvih je malo. Od 
svoje 15. godine svirao je kontra-prim. Imao je i 
glas. Znao pjevati kao slavuj. Svirao i pjevao po sva-
tovima, pa s dobrim prijateljima, ali ako je nešto 
trebalo uraditi u župi i pomoći župniku, sve drugo 
je išlo u „šturc“. Sjeća se Stipac kako je spretno ra-
dio „šalunge“ za župni stan u Zapolju, jer je 1963. 
ovdje osnovana župa. I  nikada mu nije bilo teško 
uraditi nešto za župu. Sada još samo ide nedjeljom 
na misu, kad može, jer godine čine svoje. Išao bi 
on biciklom, ali njegovi ne daju, boje se za njega. 
Lijepo je kad čovjek i u ovim godinama sve hoće 

Tekst i fotografije: Višnja Mikić

baka manda labavić (80) iz biloga briga zbog molitve svladala i tehniku

U jednoj ruci joj krunica, a u drugoj mikrofon
za molitvu, ali nisam je ni preskakala. Kad su 
otišli svatko svojim putem, a suprug umro, 
razgovaram sve više s Bogom i Marijom u 
molitvama – kaže baka Manda.

Baka Manda rado moli krunice. Iz mladih 
je dana upamtila završetak krunice, onako 
kako su u njenu selu molile žene: „Svršili smo 
krunicu, okrunili Djevicu. O, preblaga Djevice, 
evo vijenac ružice! Primi, Majko, ružicu, okru-
ni nam dušicu, za koju je Sinak Tvoj  položio 
život Svoj i podnio teške muke na drvetu kri-
ža. O, Marijo, Ti ne plači više, ja svoju zloću 
oplakati hoću, jer uvrijedih Sina Tvoga, Sina 
Tvoga, Boga moga, popu puta krvavoga!“

Voli baka Manda i „Zdravo Mariju“ poče-
ti na drugačiji način:“Zdravo, Marijo, milosti 
puna, na glavi Ti rajska kruna. Zvijezdama 
si okrunjena, suncem odjevena, u mjesec si 
obuvena, na nebesa uznesena, Svetim Troj-
stvom okrunjena!“

Naša sugovornica redovita je na svetim 
misama u kapeli Uzašašća Gospodinova u Bi-
lom Brigu, zatim svake nedjelje kod Gospe na 
Gospinu polju, a ako ima kakvog posla u No-
voj Kapeli, navrati ondje rado i u župnu crkvu. 
Usprkos svojim visokim godinama na plećima 

još uvijek rado čita. Tako je posebno zavoljela 
tekstove o blaženoj Majci Tereziji i njenu životu 
među gladnima i bolesnima kojima je posveti-
la život. Manda rado čita molitvice i misli Majke 
Terezije, a neke je naučila i napamet.

Zanimljivo je kako je ova žena u osam-
desetoj svladala i mikrofon. Naime, ako se 
krunica moli na Gospinu polju i na otvorenom 
prostoru, gdje se treba dobro čuti, baka Man-

Piše i snimila: Višnja Mikić

da spremno uzima u jednu ruku mikrofon, a 
u drugu krunicu i počinje molitvu. I dobro joj 
stoji mikrofon, iako se ne koncentrira previše 
na njega, nego na molitvu.

Radi sve i kod kuće i u vrtu. Bilo da joj je u 
ruci metla ili motika, molitva joj je na usnama i 
tako počinje i završava dan, a i zdravlje je još 
prilično služi. Zahvaljuje Bogu za život i obitelj, 
a svakodnevno moli na različite nakane.

i može i sve planira s Bogom. Svakodnevno odva-
ja vrijeme za molitvu, a više puta dnevno druguje 
s Biblijom.  To je knjiga života i dida Stipac ju je 
„dobro listao“, radeći i gradeći s Bogom i Duhom 
Svetim 98 godina.


